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روزنامه اقتصادی استان اصفهان

 دومین مانور امداد و نجات، با همکاری سازمان قطار شهری، سازمان آتش نشانی و خدمات ایمنی شهرداری اصفهان و 
اورژانس در محوطه کارگاهی ایستگاه مترو واقع در خیابان شهید حجازی برگزار شد.   

منبع: ایمنا

یلدا توکلی مشـکلات جامعـه کارگـری ایـن 
روزها از مرحله بغرنج نیز گذشـته و افسـوس که دستی 
برای نجات آنهـا از این بحـران به یاری نمی آید، شـعار 
زیاد اسـت اما سـفره خانه این قشـر بی رنگ تر از دیروز 
و جیب هایشـان خالی تـر شـده و حتـی وعـده افزایش 
دوباره درآمدی در سـال جاری هم بی نتیجـه ماند و در 
این میان امـا برنامه هفتم هـم دردی بی درمان اسـت.

تکلیف هیچ کدام از مشکلات ساختاری 
روشن نیست

در برنامـه هفتم توسـعه، شـرایط کشـور عـادی تلقی 
شده و تکلیف هیچ کدام از مشکلات سـاختاری روشن 
نیسـت؛ در حالـی که این سـند بالادسـتی بایـد مبنای 
سایر اسناد کشـور باشـد. در برنامه هفتم توسعه شرایط 
کشـور عـادی لحاظ شـده اسـت؛ یعنـی کشـوری که 
تحریم نیسـت و مشـکلات خاصی در حوزه اقتصاد به 
ویژه در بخش تولید نـدارد. نکته دوم آنکه یک سـندی 
در حـال تصویـب اسـت بـرای نوشـتن مجموعـه ای 
از اسـناد دیگـر؛ یعنـی اینکـه در برنامـه هفتم توسـعه 
تکلیـف هیـچ موضوعی روشـن نشـده اسـت. هـر جا 
گفتـه شـده مشـکلی وجـود دارد قـرار اسـت گروهی 
جمع شوند و اسـنادی بنویسـند که این اسـناد در قالب 
سـندهای راهبـردی، پشـتیبان و… و بعـد از تدویـن 
شـروع بـه اجـرا شـوند و مشـکل را رفع کنـد. بـه این 
ترتیب شـبیه برنامه هـای قبلـی باید چند سـال صرف 
نوشـتن اسـنادی کنیم که تازه بـه نقطه شـروع اجرای 
برنامه هفتم توسـعه برسـیم. مسـاله مهم دیگـر آنکه 
مجموعـه ای از اصلاحات سـاختاری پیش بینی شـده 

اسـت منتهی مشـخص نیسـت که نتایج آنها چیست. 
آیا بررسـی دقیقـی در مـورد آنهـا صورت گرفته اسـت 

یـا خیر.

این لایحه به ضرر همه اقشار جامعه است
حمید رضا امینی یک فعال جامعه کارگری و مدیر 
اجرایی خانه کارگر اصفهان است. وی با تاکید بر اینکه 
متأسفانه هر آنچه جامعه کارگری در دولت های گذشته 
مقاومت کرده و موفق به اصلاح قوانین آن شدند، اکنون 
برنامه هفتم توسعه مجدد آمده است. وی اضافه کرد: این 
لایحه نه تنها به ضرر قشر کارگری که برای سایر اقشار 
جامعه هم کاهش حمایت داشته است، به عنوان مثال در 
ماده لایحه ۱۹۹ مطابق پایان برنامه هفتم قرار است فقر 
در کشور زدوده شود و دولت هر سال ۲۰ درصد از حمایت 
خود از اقشاری که توانمند شده اند را کاهش دهد. اما در 
حال حاضر خرج امروز حدود ماهیانه ۱۸ میلیون تومان و 
دخل مردم طبقه متوسط و پایین حدود ۸ میلیون تومان 
است که این دخل و خرج با هم همخوانی نداشته و نیازمند 

اصلاح است.

برشی از این سند چشم انداز ضد کارگری 
است

امینی در مـورد لایحـه کارگـری برنامه هفتم توسـعه 
سـال ۱۴۰۲ تا ۱۴۰۶ اظهار داشـت: با وجود شعار مردم 
محور این لایحـه اما به نظر می رسـد که برشـی از این 
سـند چشـم انداز ضد کارگری بـوده و مخالفـت جامعه 
کارگـری را بـه همـراه داشـته و در تمـام فصـول ایـن 
لایحـه کاهـش حمایـت مردمـی مشـاهده می شـود. 

وی افـزود: مـاده ۱۵، ۱۶ و ۱۷ ایـن لایحه کارگـران را 
به دوران قرون وسـطی و شـیوه نظام اسـتاد شـاگردی 
سـوق می دهـد کـه ایـن امـر از نظـر جامعـه هـدف 
بخصوص کارگری محکوم اسـت. مدیـر اجرایی خانه 
کارگر تصریح کـرد: وقتی در مورد توسـعه و پیشـرفت 
سـخن به میان می آیـد؛ یعنی انتظـار یـک گام به جلو 
را متصوریـم امـا مشـاهده می شـود برخـی از بندهای 
ایـن لایحه عقبگـرد به سـمت هدفگذاری هـا و بهبود 

شـرایط آینده اسـت.

به کارگیری کارگران با نصف حقوق، 
کاهش حق بیمه، اخراج آسان نیرو کارگر

وی بیان داشـت: مـاده ۱۵ ایـن لایحه علاوه بـر نظام 
استاد-شـاگردی به کارگیری کارگران با نصف حقوق، 
کاهش حق بیمـه، اخراج آسـان نیـرو کارگـر، کاهش 
حق بیمـه دولـت، افزایش سـن بازنشسـتگی را مطرح 
کـرده و نیـز شـرایط بازنشسـتگی پیـش از موعـد در 
مشـاغل سـخت را از ۱۰ سـال به ۷ سـال کاهش داده 

اسـت.

عدم  منظور  به  لوایح  این  تدوین 
ورشکستی صندوق بیمه بازنشستگی

امینی گفـت: کاهـش معافیـت قانونی و بازنشسـتگی 
بدون شرط سنی در مشـاغل سـخت و زیان آور در این 
لایحه برداشـته شده اسـت و شرط سـنی بازنشستگی 
از ۳۰ سـال به سـن ۵۰ سـال برای مشـاغل زیـان آور 
افزایش یافته اسـت. مدیر اجرایی خانـه کارگر اصفهان 
خاطر نشـان کـرد: معتقدیم ایـن لوایح به منظـور عدم 
ورشکسـتی صنـدوق بیمه بازنشسـتگی تدوین شـده 
اسـت امـا تـاوان آن را نبایـد مـردم و قشـر کارگر پس 
بدهند و این مسـئله نقطـه مقابـل موازین رهبـری در 
حمایت دولت از قشـر کارگـر و پایداری صنـدوق بیمه 
کارگـری اسـت. وی بیـان داشـت: نمونـه بـارز دیگر 
قوانین اشـتباه در بدنه لایحه ششم توسـعه برای دفاع 
از حق مسـکن با شـعار مـردم محـور بـود در حالی که 
اکنون بیش از ۵۵ درصد مردم بی خانمان هسـتند و این 
قوانین کمکی به خانه دار شـدن قشـر کم درآمد جامعه 
نکرد. امینـی تاکید کـرد: معتقدیم بدون اصـلاح نظام 
مالیاتـی و تغییر سیاسـت توزیع امـکان توسـعه در این 
لایحه مذکور نیسـت و برخی از بندهـای ضد کارگری 
آن بایـد اصـلاح شـود. وی با اشـاره به اینکه جلسـاتی 
که با نمایندگان مجلـس در این خصوص برگزار شـده 
اسـت، گفـت: قـول بررسـی در کمیسـیون های علنی 
و تجدیـد نظر داده شـده امـا در نهایـت ایـن لایحه در 

راسـتای رعایت حقـوق کارگران نیسـت.

یک فعال جامعه کارگری و مدیر اجرایی خانه کارگر اصفهان مطرح کرد:

روزگار سخت کارگری

گفت و گو
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نماینده ویژه رئیس مجلس شورای اسلامی در کاشان و آران و بیدگل:

اگر حاج قاسم و شهدای مدافع حرم نبودند 
الان داعش داخل شهرهای ایران بود

آیا هوش مصنوعی روند روبه رشد خود را ادامه می دهد؟

حباب
یا فرصت

اثرات مثبت ماست بر روی بدن را بشناسید؛

سفیدِ
دوست داشتنی!
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عضو شورای شهر اصفهان:

احداث رینگ چهارم و خط 2 مترو 
اولویت های عمرانی شهر اصفهان است

چهره روز

مدیرعامل آبفای استان اصفهان خبر داد: 

دلیل اصلی حوادث آب و 
فاضلاب فرسودگی شبکه
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مدیرعامـل شـرکت آب و فاضـلاب اصفهـان گفـت: دلیـل 
اصلـی بسـیاری از حـوادث آب و فاضـلاب در ایـن اسـتان، 
قدمت و در نتیجه فرسـودگی شـبکه های این بخش است...
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مدیرعامل پالایشگاه اصفهان مطرح کرد:

افزایش ۲ میلیون لیتری تولید بنزین

مدیر امور باغبانی سازمان جهاد کشاورزی اصفهان مطرح کرد:

توسعه صادرات گیاهان دارویی مستلزم فرآوری
6

واژه شهروند مرکب از دو کلمه »شهر« به معنای  
جامعه انسانی فرهنگی و »وند« به معنای عضو 
وابسته است و در اینجا بیانگر جزء خارجی و لازم شهر 
است که از این واژه مرکب، معنای انتزاعی مناسبی 
به دست می آید که به نوعی در خود بار عقلانی را دارا 
است. درک هاتر در کتاب شهروندی خود تعریف 
زیر را به کار می گیرد: یک شهروند فردی است که 
درباره مسائل عمومی آگاهی دارد. نگرش هایی 
در مورد فضیلت مدنی به او القاء می شود و مجهز 
به مهارت هایی برای مشارکت در عرصه سیاسی 

و اجتماعی است. شهروندی به عنوان برآیندی از 
جامعه مدنی مطرح است. شهروند کسی است که 
از حقوق اجتماعی برخوردار است و وظیفه اجتماعی 
خود را انجام می دهد. شهروندی راههای زندگی 
کردن شهروندان با یکدیگر است. شهروندی توانایی 
افراد را برای قضاوت در مورد زندگی خودشان تصدیق 
می کند، بنابراین زندگی شهروندی افراد از پیش به 
وسیله نژاد، مذهب، طبقه، جنسیت یا هویتشان 

تعیین نمی شود.
بـی گمـان آمـوزش شـهروندان خـوب یکـی از 

مهمترین دل مشـغولیهای اکثر نظامهـای تعلیم و 
تربیت در بسیاری از کشورهای دنیاست. مطالعات 
و پژوهشهای انجام شده در بسـیاری از کشورهای 
توسـعه یافتـه و در حال توسـعه نشـان می دهد که 
مسـئولان تعلیم و تربیت در این کشـورها با عزمی 
راسـخ و بـا تدویـن برنامه هـای آموزشـی متنـوع، 
تربیـت شـهروند مناسـب را در صـدر اقدامـات و 

فعالیتهای خـود قـرار داد ه اند.
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حقوق اجتماعی لازمه شهروندی؛

شهروند خوب چه کسی است

بهراد رواقی
سرمقالـــه

دکترای مدیریت کسب و کار

ISFAHAN
NEWS

5قیمت 7000 تومان

با خواص شگفت انگیز 
ارده آشنایی دارید؟

8 Surprising 
Benefits of Tahini

  مناقصه عمومی یک مرحله ای )نوبت دوم( 
عملیات اجرایی احداث بازار روز توحید

شهرداری شاهین شهر در نظر دارد فراخوان عملیات اجرایی احداث بازار روز توحید با شماره سیستمی 2002094734000074 را از طریق سامانه 
تدارکات الکترونیکی دولت برگزار نماید.

*کلیه مراحل برگزاری فراخوان از دریافت و تحویل اسناد فراخوان تا بازگشایی پاکت ها از طریق درگاه سامانه تدارکات الکترونیکی دولت 
)ستاد( به آدرس www.setadiran.ir انجام خواهد شد.

*متقاضیان شرکت در فراخوان در صورت عدم عضویت در سامانه، نسبت به ثبت نام و دریافت گواهی امضای الکترونیکی )به صورت برخط( 
برای کلیه صاحبان امضای مجاز و مهر سازمانی اقدام لازم را به عمل آورند.

مواعد زمانی:
مهلت دریافت اسناد فراخوان: 1402/6/2 تاریخ انتشار فراخوان: 1402/5/18   

زمان بازگشایی پاکت ها: 1402/6/13 مهلت ارسال پیشنهادات: 1402/6/12  
اطلاعات تماس و آدرس دستگاه: شاهین شهر، میدان فاطمیه، شهرداری مرکزی

تلفن تماس:  03145225200
سعید ابریشمی راد - شهردار شاهین شهر شناسه آگهی: 1545597

چاپ دوم



در شـــهر

Isfahan News

 خبر

ــه یــک شــهرداری اصفهــان  ــر منطق مدی
گفــت: بــرای افزایــش ایمنــی و بــالا 
ــا  ــی خیابان ه ــط کش ــت خ ــن کیفی رفت
متناســب بــا شــرایط آب و هوایــی اســتان، 
ــن و  ــن اســتفاده از روش هــای نوی همچنی
ــش محــوری،  ــی و دان ــیون علم فرمولاس
ــراه  ــدروی بزرگ خــط کشــی محــوری کن

ــود. ــام می ش ــرازی انج ــهید خ ش
علــی رضــی زاده در گفــت و گــو بــا 
ــه اجــرای  ــا اشــاره ب ــا ب ــگار ایمن خبرن

کنــدروی  محــوری  خط کشــی 
خــرازی اظهــار کــرد: خــط کشــی های 
کــف و افقــی از مهم تریــن علائــم 
رانندگــی هســتند کــه نزدیــک بــه ۸۰ 
هــزار متــر خــط کشــی محــوری انجام 

ــت. ــده اس ش
وی افــزود: در واقــع اهمیــت ایــن 
ــر  ــه اگ ــت ک ــی اس ــه میزان ــوط ب خط
بیــن خطــوط حرکــت نکنیــم و علائــم 
ــد  ــخص نباش ــی مش ــه خوب ــی ب افق

دچــار حادثــه می شــویم از ایــن رو 
عــلاوه بــر جرم زدایــی از ایــن خطــوط، 
ــر  ــا و معاب ــای خیابان ه ــام محوره تم

ــت. ــده اس ــی ش ــط کش ــی خ فرع
مدیــر منطقه یــک شــهرداری اصفهان 
بــا اشــاره بــه ضــرورت وجــود و توجــه 
ــا،  ــی خیابان ه ــط کش ــم و خ ــه علائ ب
ــی ها  ــط کش ــن خ ــرد: ای ــح ک تصری
ــی،  ــد بصــری ذهن ــک دی ــاد ی ــا ایج ب
ــیله  ــرعت وس ــش س ــه کاه ــر ب منج

ــیر  ــی مس ــش ایمن ــرای افزای ــه ب نقلی
می شــود و توجــه بــه خطــوط 
راهنمایــی و رانندگــی، کاهــش حجــم 
ترافیــک و تصادفــات را به همــراه دارد.

ــی  ــش ایمن ــرای افزای ــه داد: ب وی ادام
ــی  ــط کش ــت خ ــن کیفی ــالا رفت و ب
ــرایط آب  ــا ش ــب ب ــا متناس خیابان ه
ــی اســتان، همچنیــن اســتفاده  و هوای
از روش هــای نویــن و فرمولاســیون 
علمــی و دانــش محــوری، خــط کشــی 

ــهید  ــراه ش ــدروی بزرگ ــوری کن مح
خــرازی انجــام می شــود.

بــه  اشــاره  بــا  رضــی زاده 
هوشمندســازی و بهبــود عملکــرد 
در  ترافیــک  کنتــرل  تجهیــزات 
ــز  ــکاری مرک ــا هم ــت: ب ــا گف تقاطع ه
مدیریــت و کنتــرل ترافیــک اقــدام 
ــر  ــه مجهــز کــردن ۹ دســتگاه کنترل ب
ــرق  ــتم ب ــه سیس ــی ب ــراغ راهنمای چ
اضطــراری در تقاطع هــای ســطح 

کرده ایــم. منطقــه 
ــاد،  ــع جه ــه تقاط ــان اینک ــا بی وی ب
ــل  ــمال پ ــی، ش ــل آذر، تخت ــمال پ ش
ــی از  ــادی _ طالقان ــمس آب ــزی، ش فل
ــرق  ــه ب ــز ب ــای مجه ــه تقاطع ه جمل
اضطــراری در منطقــه یــک شــهرداری 
اصفهــان اســت، افــزود: تقاطع هــا 
مهم تریــن گلوگاه هــای ترافیکــی در 
ــع  ــت و رف ــهری اس ــر ش ــطح معاب س
معضــلات و گره هــای ترافیکــی آن هــا 
ــه،  ــجم و یکپارچ ــردی منس ــا رویک ب
ــاماندهی  ــی در س گامی حیاتی و اساس
ــهر  ــطح ش ــر س ــبکه معاب ــک ش ترافی

اســت.
مدیــر منطقــه یــک شــهرداری 
ــای  ــه تقاطع ه ــاره ب ــا اش ــان ب اصفه
در دســت اقــدام از جملــه تقاطــع 
شــمس آبادی _ مطهــری، مســجد 
ســید _ هفتــم محــرم، مســجد 
ــید _  ــجد س ــان، مس ــید _ ۵ رمض س
طیــب خاطــر نشــان کــرد: تقاطع هــا و 
ــی از نقــاط بحرانی  چراغ هــای راهنمای
در مدیریــت ترافیکــی اســت کــه بایــد 
همیشــه روشــن باشــد تــا شــاهد 
ــوخت و  ــرف س ــر، مص ــش تأخی کاه
ــزان آلاینده هــای منتشــر شــده در  می

ــیم. ــوا باش ه

خط کشی محوری 
کندروی بزرگراه 
شهید خرازی 
انجام می شود

مدیر منطقه 
یک شهرداری 
اصفهان:

گزارش

مدرس ابن سینا 
ظرفیت خوبی برای 
فعالیت در حوزه 
گردشگری سلامت 
دارد

عضو شورای اسلامی شهر اصفهان گفت: مدرس ابن سینا یکی از آثار به جا عضو شورای اسلامی شهر اصفهان:
مانده از دوره آل بویه، ظرفیت های خوبی دارد اما هیچ استفاده ای از آن 
نمی شود که امیدوارم با هماهنگی نظام پزشکی و سرمایه گذاران در حوزه 
پزشکی، طرح گردشگری سلامت به نتیجه برسد و بتوانیم به هدف احیا و 
نگهداری این مدرس نیز دست پیدا کنیم. فرزانه کلاهدوزان در گفت وگو 
با خبرنگار ایمنا اظهار کرد: کمیسیون سلامت شورای اسلامی شهر 
اصفهان در لایه های مختلفی فعالیت دارد و حوزه وسیعی را در بر 

می گیرد که در بعضی موارد فعال تر است. وی افزود: در کمیته سلامت 
با افراد متخصص در حوزه پزشکی جلسات متعددی برگزار شده 
است؛ در این جلسات که به ریاست احمد شریعتی برگزار می شود، به 
سیاست گذاری، سلامت عمومی شهروندان و مواردی مانند گردشگری 
سلامت پرداخته می شود. عضو شورای اسلامی شهر اصفهان با اشاره 
به اینکه فرهنگ سازی سلامت در این کمیسیون اولویت دارد، تصریح 
کرد: در زمینه محیط زیست، مسئله آلودگی هوا به صورت جدی 

پایش می شود، شهرداری با توجه به حیطه وظایف خود در این حوزه 
بر مشاغل آلاینده و مزاحم نظارت دارد و خط مشی ها به سازمان مورد 
نظر ابلاغ می شود. وی با اشاره به تشکیل اتاق فکر در اداره توسعه 
فرهنگ شهروندی و ارتباط آن با کمیسیون سلامت گفت: بیشتر 
فعالیت ها پیرامون فرهنگ سازی است، به عنوان مثال برنامه هایی برای 
آگاه سازی درباره بیماری دیابت و پایش سلامت کارکنان شهرداری 

انجام می شود و شهرداری بر حسن اجرای این امور نظارت دارد.

عضو شورای 
شهر اصفهان:

ینــگ  ر احــداث 
چهارم و خط ۲ مترو 
اولویت های عمرانی 
شــهر اصفهان است
رسـول میرباقـری در گفت وگـو بـا 
خبرنـگار ایمنـا اظهـار کـرد: بیشـتر 
پروژه هـای شـاخص شـهرداری 
اصفهـان در حاشـیه این کلان شـهر 
اجـرا می شـود، پروژه هـای بزرگـی 
از جملـه رینـگ چهـارم، مرکـز 
همایش هـای بین المللـی و خـط دو 
متـرو ابرپروژه هایی اسـت کـه مردم 
نمی تواننـد به صورت ملمـوس آن ها 

را مشـاهده کننـد.
وی بـا بیـان اینکـه چنـد روش برای 
تأمیـن مالـی پروژه هـای عمرانـی 
وجـود دارد، افـزود: یکـی از روش ها 
تأمیـن نقـدی منابـع مالـی اسـت 
کـه بیشـتر شـهرداری ها بـه دلیـل 
نقدینگـی کامـل در ایـن حـوزه بـا 
مشکل مواجه هستند، بنابراین برای 
آزادسـازی امـلاک در مسـیر احداث 
پروژه هایـی همچون رینـگ چهارم 
یا ایسـتگاه های خط دو قطار شهری 
بایـد شـهروندان مشـارکت داشـته 

باشـند.
عضو شورای اسـلامی شهر اصفهان 
با اشـاره بـه اینکـه در ایسـتگاه های 
متـرو مالـکان نیـز دخیـل هسـتند، 
ادامـه داد: بـا توجـه بـه کاربری های 
مختلـف کـه در ایسـتگاه ها وجـود 

دارد، مالـکان مشـارکت کننـد.
وی بـا بیـان اینکـه از طریـق توزیع 
اوراق مشـارکت نقدینگـی بـرای 
پیشـبرد پروژه هـا بیشـتر می شـود، 
تصریـح کـرد: پروژه هـای بزرگـی 
همچـون متـرو بـار سـنگینی دارد 
و بـا تأمیـن هزینـه از طریـق منابـع 
ملی بار آن از دوش شـهر و شـهروند 
برداشـته می شـود اما ایسـتگاه های 
متـرو را می توان به مشـارکت بخش 
خصوصـی احداث کـرد تـا بـار آن از 
دوش شـهر برداشـته شـود و سرعت 

اجـرا نیـز افزایـش پیـدا کند.
میرباقـری بـا بیـان اینکـه بـا ورود 
بخـش خصوصـی بهره بـرداری و 
اسـتفاده بهینـه از متـرو بهتـر انجام 
خواهد شـد، گفت: در هر حوزه ای که 
مـردم وارد شـوند، سـرعت و کیفیت 

کارهـا بیشـتر می شـود.
وی تصریـح کـرد: پـروژه خـط دو 
متـروی اصفهـان بـه عنـوان یـک 
پـروژه سـنگین تاکنـون پیشـرفت 
خوبـی داشـته اسـت؛ خـط یـک 
متـروی ایـن کلان شـهر در مـدت 
۱۶ سـال راه انـدازی شـد، امـا قصـد 
داریـم ایـن خـط را در یـک چهـارم 
آن زمـان راه انـدازی کنیـم کـه کار 

پرقوتـی اسـت.
عضو شورای اسـلامی شهر اصفهان 
ادامه داد: شـهرداری باید قسـمتی از 
منابـع مـورد نیـاز بـرای پـروژه مترو 
را جـذب کنـد، البتـه بخش دیگـر از 
طریـق منابـع ملـی اسـت کـه اگـر 
این همراهـی نباشـد، دچار مشـکل 
می شـویم، زیـرا هزینه هـا نسـبت 
به قبل بسـیار سـنگین شـده است و 

قابل مقایسـه نیسـت.
میرباقـری با اشـاره به اینکـه اولویت 
نخسـت مدیریـت شـهری حـوزه 
حمل ونقـل عمومـی و در رأس آن 
خط دو مترو اسـت و پس از آن رینگ 
چهـارم قـرار دارد، تاکید کـرد: این دو 
پروژه به کاهـش ترافیـک و آلودگی 
شـهر کمـک می کنـد، همچنیـن 
می توانیـم همچـون بسـیاری از 
شـهرهای جهـان، شـهر زیرزمینـی 

داشـته باشـیم.
وی بـا اشـاره به اینکـه عمـوم مردم 
بیشـتر پروژه هـای سـطح شـهر را 
مشـاهده می کننـد و بـا توجـه بـه 
اینکه پـروژه متـرو زیـرِ زمین شـهر 
در حـال احـداث اسـت، تصـور کنند 
کـه کاری انجـام نمی شـود، افـزود: 
صاحب نظـران و افـراد اندیشـمند 
اولویـت  امـروز  کـه  می داننـد 
نخسـت اصفهـان مباحـث مربـوط 
بـه حـوزه حمل ونقـل اسـت، گرچه 
بـه ظاهـر مشـخص نیسـت، امروز 
نظـر مدیریـت شـهری پرداختـن به 
ایـن اولویـت اسـت، گرچـه برخـی 
مـردم تصـور کننـد کـه کاری انجام 

. د نمی شـو

مدیرعامل سازمان عمران شهرداری اصفهان 
گفت: استفاده از جدول های وت پرس رنگی 
از رنگ آمیزی مکرر جدول های بتنی و صرف 
هزینه های مکرر در این باره جلوگیری می کند.

امیرعباس رحمتی در گفت وگو با خبرنگار 
ایمنا اظهار کرد: با توجه به نیازی که در شهر 
اصفهان احساس می شد و قطعات بتنی که 

کنار خیابان ها جداکننده فاصله مسیر عبور 
و مرور و رفیوژ میانی و کناری خیابان ها بود، 

از جدول های بتنی استفاده می کنیم.
وی با بیان اینکه این قطعات بتنی در 
مجاورت با خاک و عبور آب های سطحی 
است و املاح موجود در خاک و آب های 
جاری به این جداول آسیب می رساند، 

افزود: برای جلوگیری از نفوذ آب و ایجاد 
مقاومت مناسب در این قطعات بتنی، 
در سازمان عمران شهرداری اصفهان 
تصمیم گرفته شد خط تولید جدول هایی 
با مقاومت بیشتر و نفوذپذیری بسیار 
پایین تر استفاده کنیم. مدیرعامل سازمان 
عمران شهرداری اصفهان با اشاره به 
اینکه خط تولید جدول و کانیو به روش 
وت پرس توسط این سازمان راه اندازی 
شد و توانستیم این جداول را با کیفیت 
بسیار بالا تولید و از صرف هزینه های 
مکرر جلوگیری کنیم، ادامه داد: برای 
علامت گذاری ترافیکی نزدیک تقاطع ها 
و زیباسازی قطعات بتنی در مسیر عبور و 
مرور شهروندان این جداول باید رنگ شود. 
وی تصریح کرد: برای غلبه بر این چالش و 
کاهش هزینه هایی که باید تکرار و تمدید 
می شد، در سال های اخیر تلاش کردیم با 
همت متخصصان سازمان عمران شهرداری 

اصفهان و شرکت های دانش بنیان همکار، 
جدول وت پرس رنگی تولید کنیم که 
برای اولین بار در دوازدهمین نمایشگاه 
جامع مدیریت شهری در اصفهان از این 
حدول ها رونمایی شد. رحمتی با بیان 
اینکه با استفاده از جداول وت پرس رنگی از 
رنگ آمیزی مکرر جداول بتنی جلوگیری 
می شود، گفت: به دلیل اینکه کل این 
جداول به صورت رنگی تولید می شود، 
اگر دچار شکستگی شود، این رنگ برای 

همیشه در جدول باقی می ماند.
وی خاطرنشان کرد: جداول وت پرس 
رنگی بسیار زیبا و با کیفیت و از مقاومت 
بسیار بالایی برخوردار است و نفوذپذیری 
بسیار پایینی دارد، به ویژه در فصل زمستان 
و تفاوت دمای بالایی که هنگام روز و شب با 
آن مواجه هستیم، در این جداول مشکلی 
پیش نخواهد آمد و یک تولید پایدار و با 

کیفیت خواهیم داشت.

مدیرعامل سازمان عمران شهرداری اصفهان:

استفاده از جدول های وت پرس رنگی از اتلاف هزینه ها جلوگیری می کند

و  بیسـت  یلدا توکلی  

چهارمیـن المپیاد فرهنگی ورزشـی 
دانشـجویان دانشـگاه فرهنگیان در 
اصفهـان و در بخش پسـران برگزار 
خواهـد شـد .سـیدرفیع شـفابخش 
دبیرکل بیسـت و چهارمیـن المپیاد 
دانشـجویان  فرهنگـی ورزشـی 
دانشـگاه فرهنگیـان، در نشسـت 
خبـری ایـن المپیـاد اظهـار کـرد:  
المپیـاد فرهنگـی ورزشـی پسـران 
از ۲۶ مـرداد آغـاز  و تا دوم شـهریور 
ادامـه دارد. همچنیـن، مراسـم 
افتتاحیـه  روز ۲7 مـرداد در سـالن 
نیلفـروش زاده دانشـگاه اصفهـان 
برگزار مـی گـردد. وی افـزود : البته 
۱۹ مـرداد افتتاحیه ایـن المپیاد برای 
دختـران بـوده اسـت کـه ، دختـران 
اصفهان در این مسـابقات توانسـتند 
در رشـته تنیـس روی میز مقـام اول 
و در رشـته دو و میدانی مقام سـوم را 

کسـب کننـد. 

پردیس ها، قابلیـت دارد 
در  مسـابقات  میزبـان 

سطوح بالاتر هم باشد
المپیاد  دستاورد  وی  گفته  به 
برای استان اصفهان، این است 
در  ورزشی  زیرساخت های  که 
فرهنگیان  دانشگاه  پردیس های 
اصفهان به صورت تخصصی تجهیز 
و توسعه پیدا می کند و حتی پردیس ها، 
قابلیت دارد میزبان مسابقات در سطوح 
بالاتر هم باشد، ضمن آنکه برخی 

استعدادهای ورزشی در این مسابقات 
مثال  برای  می شوند،  شناسایی 
زینب و فاطمه شکاری از نخبه های 
ورزشی هستند که از پردیس دانشگاه 
اصفهان بودند و مقام های کشوری 
کسب کردند.شفابخش با بیان اینکه 
اصفهان، میزبان این دوره از مسابقات 
است، درخصوص انتخاب استان 
میزبان توضیح داد: روال مشخصی 
در اداره کل تربیت بدنی داریم و 
استان هایی که ظرفیت لازم را دارند 
اعلام آمادگی می کنند و تیم فنی 
در بازدیدهای میدانی از استان های 
انتخاب  را  استان  یک  میزبان، 
می کنند.دبیرکل بیست و چهارمین 
المپیاد فرهنگی ورزشی دانشجویان 
دانشگاه فرهنگیان ادامه داد: پس از 
بررسی های تخصصی به این نتیجه 
رسیدیم این ظرفیت در استان اصفهان 
از نظر زیرساختی و نیروی متخصص 
تربیت بدنی وجود دارد به همین دلیل 

میزبانی را به استان اصفهان دادیم.
شفابخش با بیان اینکه امیدآفرینی، 
مسؤولیت پذیری را به دنبال خواهد 
داشت و دانشجومعلم، اجتماعی 
بار می آید، بیان کرد: در تلاشیم تا 
رقابت های ورزشی را بیشتر کنیم، زیرا 
رقابت های صمیمی در المپیادهای 
ورزشی تمرین می شود و همگرایی و 
همدلی تجربه می شود.دبیرکل بیست 
و چهارمین المپیاد فرهنگی ورزشی 
دانشجویان دانشگاه فرهنگیان گفت: 
به المپیادهای ورزشی به عنوان کارگاه 

عملی تربیتی نگاه می کنیم. زیرا 
طبق گفته امام)ره( تربیت بدنی را 
بخش عملی تعلیم و تربیت می دانیم 
و دانشگاه فرهنگیان یک دانشگاه 
ماموریت گرا است که باید معلمانی 
در تراز نظام جمهوری اسلامی ایران 

تربیت کند.
وی خاطرنشـان کـرد: بـرای اینکـه 
معلـم سـر کلاس درس، گذشـت، 
ایثـار و نظـم و انضبـاط را تدریـس 
کند لازم اسـت ایـن فضائل اخلاقی 
را جایـی تمریـن کـرده باشـد کـه 
المپیادهای ورزشـی این فضا را برای 
دانشـجو معلمان فراهم می کند. وی 
همچنین  با بیـان اهمیـت برگزاری 
المپیاد ورزشـی برای ترویج و توسعه 

ورزش دانشـگاهی و انتقـال آن بـه 
مراحل بعـدی، گفـت: از مزیت های 
برگـزاری رویـداد ایـن اسـت کـه 
توانسـتیم اسـتانداردهای تخصصی 
و اسـتانی فضـای دانشـگاهی را در 
سـطح دانشـگاه ارتقا دهیم و تجربه 
هـای جدیـد را را نیـز ایجـاد نماییم.

در  ورزش  جایـگاه 
دانشـگاه و نقـش آن در 

ابعاد مختلف معلمی
مدیرامـور  کجبـاف،  علی اکبـر 
پردیـس هـای دانشـگاه فرهنگیان 
اسـتان اصفهـان و از دبیـران المپیاد 
دانشـجویان  فرهنگـی ورزشـی 
دانشـگاه فرهنگیان نیز اظهـار کرد: 

برگزاری بیسـت و چهارمیـن المپیاد 
فرهنگـی ورزشـی دانشـجومعلمان 
دانشـگاه های سراسـر کشـور در دو 
بخش دختران و پسـران در دانشگاه 
فرهنگیـان اسـتان اصفهـان برگزار 
شـده اسـت.وی افزود: ایـن المپیاد، 
جایگاه ورزش در دانشگاه و نقش آن 
در ابعـاد مختلف معلمی بـرای ایجاد 
شور و نشـاط و مشـارکت پذیری در 
راسـتای نهادینه سـازی فرهنـگ و 
ورزش همگانی و پهلوانی اسـت و به 
دنبال این هسـتیم تا فرصتی را برای 
اوقـات فراغـت دانشـجویان فراهم 
کنیم تا بستر مناسـبی برای افزایش 
سـطح سـلامت جسـمانی، روانی و 
عاطفی دانشـجو معلمان ایجاد شود. 

در اصفهان برگزار خواهد شد؛

برگزاری بیست و چهارمین الم�پیاد فرهنگی ورزشی دانشجومعلمان
 رئیس دانشگاه اصفهان در جمع خبرنگاران:

دانشگاه ها متناسب با نیاز 
جامعه ایجاد نشدند

تجمیع  علوم  وزارت  فعلی  سیاست  مریم یادگاری 

دانشگاه ها است،به طوریکه  بیش از دو هزار دانشگاه مازاد 
در کشور داریم و  بیش از ۲۰۰ واحد آن در اصفهان است و ما 
در اصفهان برخی از فضاهای آموزشی را تعطیل کرده ایم.

حسین هرسیج رئیس دانشگاه اصفهان با اشاره به این مطلب با بیان 
اینکه قانون مشکل ندارد و اجرای آن دچار مشکل است، در یک نشست 
خبری گفت :  ما باید روند اجرای قانون را در ریل درست آن قرار دهیم.

وی افزود:متأسفانه دانشگاه ها به ویژه در جهان سوم با مشکلاتی آغاز به 
کار کردند و در واقع  متناسب با نیاز جامعه ایجاد نشده و  نتوانست گره ی 
از مشکلات جامعه باز کند و نتیجه آن جمعیت فارغ التحصیلان بیکار 
فعلی است.از سوی دیگر شاهد رشد دانشگاه ها در انواع و اقسام مختلف 

بودیم و امروز شاهد تبعات آن هستیم.

اکثر افرادی که امروز در دانشگاه ها هستند صرفاً 
فعالیت علمی دارند

وی با بیان اینکه مشارکت اجتماعی و سیاسی در کشور کاهش یافته و 
این امر به دانشگاه ها نیز کشیده شده است، گفت: اکثر افرادی که امروز 
در دانشگاه ها هستند صرفاً فعالیت علمی دارند و مسئولیت اجتماعی 
نادیده گرفته می شود و ما باید از این پس در آئین نامه ارتقا برای 

مسئولیت اجتماعی ارزش گذاری شود.
هرسیج مشارکت اجتماعی را شاخص مهمی برای ارتقای شغلی در 
دانشگاه ها دانست و افزود: باید این امر در دستور کار همه دانشگاه ها 

قرار گیرد.
رئیس دانشگاه اصفهان ایجاد تحول در حوزه های مختلف آموزشی، 
پرورشی و دانشجویی را ضروری دانست و گفت: باید رویکرد دانشگاه ها 
متناسب با نیاز جامعه تعریف شود که البته این امر سخت است اما باید 
محقق شود.وی تصریح کرد: پژوهش ها باید مأموریت محور باشد و 

تجاری سازی را از ایده تا ایجاد ثروت دنبال کند.
هرسیج با بیان اینکه غفلت در آموزش درست، جوانان و نوجوانان را به 
سمت الگوبرداری از فضای مجازی گرایش داد، افزود: باید در حوزه 
فرهنگی و تقویت هویت ملی و اسلامی ورود جدی داشته باشیم تا 
شاهد رفتارهای ناپخته از سوی جوانان نباشیم و باید احساس هویت را 

در جوانان ایجاد کنیم.
وی با اشاره به اینکه ضعف است که چین قدرت اقتصادی برتر دنیا باشد 
و ما نتوانستیم با این کشور ارتباط علمی داشته باشیم، افزود: ما باید در 
ارتباط با کشورها تنوع ایجاد کنیم و از این رو همایش دیپلماسی ملل 

را برگزار کردیم.
رئیس دانشگاه اصفهان با بیان اینکه راه اندازی دانشکده علوم و فنون 
راهبردی را در دانشگاه اصفهان راه اندازی خواهیم کرد، ادامه داد: این 
دانشکده می تواند برای ۲۰ ساله آینده کشور تأثیر بسزایی داشته باشد. 
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خبـر 

گزارش

سرپرست اداره تعاون کار و 
رفاه اجتماعی اردستان:

نرخ بیکاری در اردستان 
رو به کاهش است

سرپرسـت اداره تعـاون کار و رفاه 
اردسـتان  شهرسـتان  اجتماعـی 
گفـت: بـا مجموعـه اقدامـات و 
در  شـده  انجـام  حمایت هـای 
در  بیـکاری  نـرخ  شهرسـتان 
اردسـتان ۱/۱ کاهش پیـدا کرده 
و بـه ۸.۷ درصـد رسـید اسـت.

وحید نقوی در گفت وگو با ایسـنا، 
اظهـار کرد: بـا مجموعه اقداماتی 
که در سـال های گذشته و اکنون 
انجـام  اردسـتان  شهرسـتان  در 
شده، وضعیت اشـتغال و بیکاری 
بحـران  از  شهرسـتان  ایـن  در 
کاهـش پیدا کرده اسـت و اکنون 
بیکاری به عنـوان یک معضل در 

اردسـتان مطرح نمی شـود.
وی افزود: سـال گذشـته در حوزه 
اقتصـادی و دیگر مسـائل سـال 
سـپری  کشـور  بـرای  سـختی 
شـد، امـا بـا مجموعـه اقدامـات 
شـده  انجـام  حمایت هـای  و 
در شهرسـتان نـرخ بیـکاری در 
اردسـتان ۱/۱ کاهش پیـدا کرده 
و بـه ۸.۷ درصـد رسـید اسـت. 
البتـه هنوز جـای کار وجـود دارد 
و بـا یک سـری برنامـه می تـوان 
آمار بیکاری در اردسـتان را کمتر 

. د کر
سرپرسـت اداره تعـاون کار و رفاه 
اجتماعی شهرسـتان اردسـتان با 
بیـان اینکه شهرسـتان اردسـتان 
ممنوعـه  شهرسـتان های  جـزو 
و  تـردد  اقامـت،  ورود،  بـرای 
اشـتغال اتبـاع غیرمجـاز اسـت، 
از راه هـای حفـظ  افـزود: یکـی 
اشـتغال،  ایجـاد  و  کار  نیـروی 
جایگزینـی نیروی انسـانی بومی 
و ایرانـی بـه جـای اتبـاع خارجی 
طبـق قوانیـن اسـت. اگـر ایـن 
اتفاق بیفتد مطمئنـاً نرخ بیکاری 
در اردسـتان پایین تـر خواهد آمد.

نقـوی خاطرنشـان کـرد: تعـداد 
قابـل توجهـی از اتبـاع افغانی در 
شهرسـتان اردسـتان بدون مجوز 
و پروانـه کار، اشـتغال دارنـد کـه 
اگـر بـا برنامه ریـزی و حمایـت 
برخوردهـای  مربوطـه  متولیـان 
ایـن  و  بگیـرد  قانونـی صـورت 
مشـاغل در اختیار کارگران بومی 
و ایرانـی قـرار بگیـرد، نـه تنهـا 
موجـب رونق بازار کار و اشـتغال 
می شـود، بلکـه نـرخ بیـکاری در 
نیـز  ایـن  از  کمتـر  را  اردسـتان 

می دهـد. کاهـش 
وی با اشـاره به ابلاغ تسـهیلات 
اردسـتان  در  خانگـی  مشـاغل 
میلیـارد و  امسـال یـک  گفـت: 
۵۶۰ میلیـون تومـان اعتبـار در 
قالـب طرح هـای خـرد و کسـب 
و کارهـای خانگـی ابـلاغ شـده 
اسـت کـه مشـاغل خـرد ماننـد 
صنایع دسـتی و مشـاغل خانگی 
مشـاغل  سـامانه  در  می تواننـد 
خانگـی ثبت نام کنند تا مشـمول 

ایـن تسـهیلات شـوند.
سرپرسـت اداره تعـاون کار و رفاه 
اردسـتان  شهرسـتان  اجتماعـی 
سـال  یـک  از  کـرد:  تصریـح 
دسـتگاه های  تاکنـون  گذشـته 
اردسـتان  شهرسـتان  اجرایـی 
ماننـد کمیتـه امـداد، بهزیسـتی، 
شـهید  بنیـاد  جهادکشـاورزی، 
از  بیـش  و...  کار  تعـاون  اداره  و 
۳۸۰ میلیـارد تومـان تسـهیلات 
بـا نظـارت فرمانـداری اردسـتان 
پرداخـت  شـرایط  واجدیـن  بـه 
کرده انـد کـه نسـبت بـه مـدت 

مشـابه رشـد داشـته اسـت.
آخریـن  خصـوص  در  نقـوی 
وضعیـت مسـتمری بگیران بیمه 
گفـت:  اردسـتان  در  بیـکاری 
شهرسـتان  در  نفـر   ۸۵ اکنـون 
رادسـتان بیمه بیـکاری می گیرند 
که نسـبت بـه دوماه گذشـته ۱۵ 
نفـر کمتـر شـدند. ایـن افـراد در 
حـال حاضـر در کلاس های فنی 
و حرفـه ای، آموزش های مهارتی 
را فـرا می گیرنـد تـا در صـورت 
نیاز جـذب کارخانه هـای صنعتی 

. ند شو

اگر حاج قاسم و 
شهدای مدافع حرم 
نبودند داعش داخل 
شهرهای ایران بود

نماینده ویژه رئیس مجلس شورای 
اسلامی در کاشان و آران و بیدگل:

نماینـده ویـژه رئیـس مجلـس شـورای اسـلامی در 
کاشـان و آران و بیـدگل گفـت: اگر رشـادت های حاج 
قاسـم و شـهدای مدافـع حـرم نبـود الان بایـد شـاهد 

حضـور داعـش در شـهرهای کشـور بودیـم.
بـه گـزارش خبرنگار خبرگـزاری حوزه در کاشـان جواد 
نائینـی در مراسـم تجلیل از خبرنـگاران ضمن محکوم 
کردن حادثه تلخ تروریسـتی حرم شـاهچراغ)ع( شـیراز، 
گفـت: بایـد قـدردان شـهدای مدافـع حـرم بـه ویـژه 
شـهیدحاج قاسـم سـلیمانی باشـیم که داعـش را نابود 

کردنـد و اگر رشـادت هـای این عزیزان نبـود الان باید 
شـاهد حضـور داعش در شـهرهای کشـور بودیم.

نماینده ویژه رئیس مجلس شـورای اسـلامی در کاشان 
و آران و بیدگل داعش را دسـت پرورده اسـتکبار جهانی 
و رژیم صهیونیسـتی دانسـت و اظهار کرد: در حالی که 
آمریکایـی هـا اعـلام کردنـد از بیـن رفتـن داعش ۲۰ 
سـال زمان می برد سـردار شـهید حاج قاسـم سلیمانی 

توانسـت این گـروه تروریسـتی را از بین ببرد.
وی در ادامـه ضمـن قدردانـی از ثبـت نـام کننـدگان 

انتخابـات آتـی مجلـس شـورای اسـلامی بـر حضـور 
حداکثـری در انتخابـات و انتخـاب اصلـح تاکیـد کـرد.

نماینده ویژه رئیس مجلس شـورای اسـلامی در کاشان 
و آران و بیـدگل در پاسـخ به خبرنـگار خبرگزاری حوزه 
پیرامـون راهکارهـای برخـورد بـا بـی حجابـی، اظهـار 
کرد: مسـئله حجاب نیاز به فرهنگ سـازی در سـطوح 

دارد. مختلف 
نائینـی در پایـان بـا اهـدای هدایایـی از تـلاش هـای 

خبرنـگاران قدردانـی کـرد.

انتخـاب الکترونیـک بـه عنـوان گـروه صنعتـی 
پیشـگام در ایجـاد ارتباط تخصصی میان دانشـگاه 
و صنعـت، با دانشـکدگان هنرهای زیبای دانشـگاه 
تهـران تفاهم نامـه ای در زمینۀ توسـعۀ همه جانبۀ 
همکاری های آموزشـی و پژوهشـی امضـا کرد. به 
گـزارش مرکـز ارتباطات رسـانه ای گـروه صنعتی 
انتخـاب الکترونیـک، هـدف از ایـن تفاهـم نامـه، 
بهره گیـری از توانمندی ها و ظرفیت های دانشـگاه 
بـرای انجـام طرح هـا و ایده های خلاقانـه با هدف 

خلـق ارزش در حوزه  هـای مختلف مـورد نیاز گروه 
انتخـاب، از طریـق اسـتقرار مرکز نـوآوری دیزاین 
گـروه انتخـاب )اسـنوا لـب( در محل دانشـکدگان 

هنرهـای زیبـای دانشـگاه تهران می باشـد.
بـر اسـاس تفاهـم صـورت گرفتـه، مقـرر گردیـد 
بـه منظـور توسـعۀ ایـن مرکـز در فـاز دوم، زمینی 
از طـرف دانشـگاه تهـران در اختیار گـروه صنعتی 
انتخـاب الکترونیـک قـرار داده  شـود تـا بواسـطۀ 
سـرمایه گـذاری ایـن گـروه صنعتی برای سـاخت 

و بهـره برداری مشـترک از مجموعه صورت گیرد. 
یکـی از مهمتریـن موضوعات ایـن تفاهم، حمایت 
از توسـعۀ رشـته هـای  انتخـاب  گـروه صنعتـی 

است آموزشـی 
بر اسـاس مذاکـرات صـورت گرفته در این راسـتا، 
راه انـدازی رشـتۀ تخصصـی طراحـی محصول با 
گرایش هـای لوازم خانگی، مبلمان و روشـنایی در 
مقطع کارشناسـی ارشـد، از مهم ترین برنامه های 
پیـش رو قلمـداد گردیـد. از دیگر مفـاد این تفاهم 

نامـه، می تـوان به ایجـاد بانک هـای اطلاعاتی از 
محققیـن و متخصصین فعال دانشـگاهی در زمینۀ 
اجـرای طرح هـای تحقیقاتـی و پژوهشـی، اجرای 
پایان نامه هـای تحصیـلات تکمیلـی در زمینه های 
موردنیـاز گـروه انتخـاب، تألیـف یا ترجمـۀ کتاب، 
مشـارکت و همـکاری در برگـزاری همایش هـای 
علمـی و هنـری و نیز اسـتفاده از ظرفیت دانشـگاه 
در برقـراری ارتبـاط بـا مؤسسـات و مجامع مرتبط 

ملـی و بین المللـی اشـاره کرد.

راه اندازی مرکز 
نوآوری دیزاین 
انتخاب در 
دانشکدگان 
هنرهای زیبا 
دانشگاه تهران

مرکز ارتباطات 
رسانه ای گروه 
صنعتی انتخاب 
الکترونیک

بخش اورژانس مرکز آموزشی درمانی نقوی کاشان انجام پذیرفت:

معاون درمان دانشگاه علوم پزشکی کاشان؛

دکترسیدامیرجعفری فرماندار شهرستان شهرضا؛

رییس دانشگاه علوم پزشکی کاشان:

سرهنگ کریمی فرمانده انتظامی نظنز بادرود

المللی  بین  بایدنگاه  شهرستان  خبرنگاران  نگاه 
را  مطلب  این  باشد  جامعه  به  امید  تزریق  با  همراه 
دکترسیدامیرجعفری فرماندار شهرستان شهرضا درجمع 
خبرنگاران بیان داشت و افزود: باید همه با هم ظرفیت 
تا  کنیم  معرفی  جهان  و  کشور  به  را  شهرمان  های 
شهرضا با امید، همدلی، جوانی جمعیت، کار و کوشش 

شناخته شود.
ظرفیتهای  شدن  دیده  به  بااشاره  فرماندارشهرضا 
شهری  مدیریت  در  خبرنگاران  ونقش  شهرستان 
اظهارداشت : خبرنگاران به عنوان صاحبان قلم، امروز در 
کنار مدیریت شهری قرار گرفته اند تا با برقراری ارتباط 
تنگاتنگ با مشکلات و معضلات، پیام رسان مردم به 

مسئولین باشند . جعفری تاکیدنمود: خبرنگاران همواره 
نقش اثرگذار و مهمی را برای پیشرفت و تعالی جامعه 
ایفا می کنند و با انعکاس دقیق و سریع رخدادها به 
رسالت خود در پیشبرد اهداف جامعه تاثیرگذارمیباشند. 
هستیم  ترکیبی  مادرجنگ  الان  افزود:  درادامه  وی 
ترکیبی  جنگ  بااین  مقابله  مقدم  درخط  وخبرنگاران 
هستندودراین راستاخبرنگاران افسران و سربازان جنگ 
نرم هستند و در فضایی که دشمن به دنبال القای یاس، 
ناامیدی و سرخوردگی است اگر کارها پیوست رسانه 
ای نداشته باشد، در این جنگ ترکیبی شکست خواهیم 

خورد.
فرماندارشهرضا دربخس دیگرسخنان خود بااشاره به 

حداکثری  مشارکت   : اظهارداشت  رو  پیش  انتخابات 
درانتخابات بزرگترین تضمین کننده امنیت کشور است 
وخبرنگاران باید به تبیین فلسفه انتخابات، نقش مجلس 
شورای اسلامی در شئون زندگی مردم و نقش مردم 
در اداره حاکمیت بپردازند ومردم بامشارکت حداکثری 
درانتخابات دشمنان انقلاب را مایوس نمایند. در این 
نشست خبرنگاران به بیان مسائل و نظرات و پیشنهادات 
و انتقادات خود پرداختند که فرماندار شهرستان نیز به 
سوالات خبرنگاران پاسخ دادند .  در پایان این مراسم 
از تلاش های خبرنگاران وفعالین عرصه خبر و رسانه 
شهرستان شهرضا با اهدای لوح تقدیر و هدایا تجلیل 

بعمل آمد.

رییس دانشـگاه علوم پزشـکی کاشـان گفت:  برای تکمیل بیمارسـتان ۳۶۰ تخت 
خوابـی حضـرت بقیـه الله)عج( کاشـان هزار میلیـارد تومان اعتبار نیاز اسـت.

دکتـر کـورش سـاکی در جمـع خبرنـگاران افزود:هـم اکنـون ۴۲ طـرح عمرانـی 
نیمه تمـام در حـوزه بهداشـت و درمـان ایـن شهرسـتان در دسـت اجراسـت کـه 
بیمارسـتان ۳۶۰ تخـت خوانـی حضـرت بقیـه الله)عـج( کاشـان و بیمارسـتان امام 
حسـن مجتبـی)ع( آران و بیـدگل از مهـم ترین این طرح هاسـت. وی خاطر نشـان 
کـرد: سـاخت بیمارسـتان ۳۶۰ تخـت خوابی حضرت بقیه الله)عج( کاشـان از سـال 
۱۳۹۶ آغـاز شـده و تکمیـل آن از مهمتریـن مطالبـات مردم این شهرسـتان اسـت.

وی اظهـار کرد:ایـن بیمارسـتان تا کنون تنها ۲۰ درصد پیشـرفت فیزیکی داشـته و 

۷۰ میلیـارد تومان برای آن هزینه شـده اسـت.
رییـس دانشـگاه علـوم پزشـکی کاشـان بیـان کرد: بـرای تکمیـل سـاختمان این 
بیمارسـتان هـزار میلیـارد تومـان اعتبـار دیگر نیاز اسـت و اگـر مبلغ یادشـده تامین 
شـود در مـدت سـه سـال تکمیـل و به بهـره برداری می رسـد سـاکی گفت:سـال 
۱۳۸۷ بیمارسـتان امام حسـن مجتبی)ع( کلنگ زنی شـد،در این سـال ها ۷۶درصد 
پیشـرفت فیزیکی داشـته و تکمیل آن، مطالبه ۱۶ سـاله مردم شهرسـتان است و با 

جدیـت بیشـتری دنبال می شـود.
وی افزود:اتمـام عملیـات عمرانـی و تجهییـز بخش هـای مختلف بیمارسـتان امام 

حسـن مجتبـی)ع( آران و بیـدگل نیازمنـد ۱۷۰ میلیـارد تومان اعتبار اسـت.

اردسـتان زیبـا،، فرمانـده انتظامـی شهرسـتان نطنـز از کشـف یـک تـن و 
۷۰۰کیلـو گـردوی خارجـی قاچـاق به ارزش ۵ میلیـارد ریال از یک دسـتگاه 

خـودرو کامیون خبـرداد.
بـه گـزارش پایگاه خبری اردسـتان زیبا،، سـرهنگ” مهدی کریمـی “دراین 
خصوص  بیان داشـت: ماموران انتظامی شهرسـتان نطنز در راسـتای اجرای 
طـرح تشـدید مقابله با قاچـاق کالا و ارز حین کنترل خـودرو های عبوری در 
یکـی از محورهـای مواصلاتـی به یک دسـتگاه کامیون مشـکوک و جهت 

بررسـی دقیق تـر  آن را متوقف کردند.

وی افـزود: مأمـوران پـس از هماهنگـی با مرجع قضائـی به بازرسـی از این 
خـودرو پرداختـه کـه در نتیجه موفق به کشـف یک تـن و ۷۰۰کیلو گردوی 

شدند. خارجی 
فرمانـده انتظامی شهرسـتان نطنز با بیان اینکه محمولـه مذکور فاقد هرگونه 
مـدارک قانونـی و معتبـر گمرکی بـوده و به صورت قاچاق تهیه شـده، ارزش 

آن را برابـر ارزیابی کارشناسـان مربوطه ۵ میلیـارد ریال اعلام کرد.
سـرهنگ کریمـی تصریح کـرد: در این رابطـه راننده متخلف خـودرو پس از 
تشـکیل پرونـده برای انجـام اقدامات قانونـی به مرجع قضائی تحویل شـد.

سرپرسـت بیمارسـتان نقـوی کاشـان، از خدمت رسـانی به بیـش از ۱۰۵ هزار نفر در سـه 
ماهـه نخسـت سـال ۱۴۰۲ در بخـش اورژانس این مرکز خبـر داد.

 دکتـر علـی خنـدان گفـت: بـا توجه بـه انتقـال اورژانـس مرکـزی از ابتـدای اسـفند ماه 
سـال ۱۴۰۱ بـه ایـن مرکز، مراجعـه بیماران به بخش اورژانس بیمارسـتان نقـوی افزایش 
چشـمگیری داشـته اسـت که به این تعـداد مراجعین در بخـش های مختلـف اورژانس از 
جملـه ویزیـت پزشـک اورژانس، اقدامـات سـرپائی اورژانس، انـواع پارگی هـا، تزریقات و 

سـرم درمانی خدمت رسـانی شـده اسـت.
وی افـزود: مرکـز آموزشـی درمانی نقـوی دارای به روزترین و تخصصـی ترین تجهیزات 

جهـت پذیرش طیف وسـیعی از بیماران می باشـد.
سرپرسـت مرکـز آموزشـی درمانی نقـوی تصریح کـرد: این مرکـز، بیمـاران و مصدومین 
دارای تروماهـای متعـدد شـامل مصدومین حوادث ترافیکـی، مصدومین نـزاع و درگیری،  
ترومـا هـای سـر، مصدومین حـوادث خانگی از جمله سـقوط و بریدگی هـا را پذیرش می 
کنـد.      دکتـر خنـدان، بـا بیـان اینکـه این مرکز دارای سـه بخش بسـتری اسـت اظهار 
داشـت: ایـن مرکـز دارای ۹۵ تخـت مصـوب بسـتری در بخـش جراحـی،  ۱۵ تخـت در 
بخـش اورژانـس، ۳ تخـت در اتـاق عمـل و ۶  تخت در بخـش مراقبت های ویژه اسـت.

معاون درمان دانشـگاه علوم پزشـکی کاشـان؛ از کشـف و معدوم سـازی بیش از یک تن 
مـواد غذایـی شـده از ابتـدای سـال جاری تاکنـون خبرداد مهـدی دلاوری گفـت: بیش از 
۲۰ هـزار بازرسـی از ۱۰ هـزار واحد صنفی در شهرسـتان انجام شـده اسـت. بـه گفته وی 
در ایـن بازرسـی هـا ۴۰ مرکـز متخلف شناسـایی و به مراجـع قضایی معرفی شـدند و ۴۳ 
مرکـز متخلـف پلمب شـد. دکتـر دلاوری در ادامـه از ثبت ۲۵۶ شـکایت در سـامانه ۱۹۰ 
خبر داد و اظهار داشـت: بیشـترین شـکایت ها از نانوایی و سـلف سـروریس ها اسـت که 

براسـاس قانـون بـا متخلفان برخورد می شـود

بیمارستان ۳۶۰ تخت خوابی حضرت بقیه الله)عج( 
کاشان هزار میلیارد تومان اعتبار نیاز دارد

توقیف محموله 5 میلیاردی 
گردوی قاچاق در نطنز

خدمت رسانی به بیش از ۱۰۵ هزار نفر در 
در سه ماه نخست سال ۱۴۰۲

معدوم سازی بیش از یک تن مواد غذایی 
فاسد در کاشان

شهیدسلیمانی خودش به تنهایی یک رسانه جامع بود

 محمدشریف زارعی در جلسه شورای اداری شهرستان کاشان گفت: روز یازدهم اسفند ماه و 
انتخابات دوازدهمین دوره مجلس شورای اسلامی و مجلس خبرگان رهبری مهمترین رویداد 
سرنوشت ساز امسال است. فرماندار ویژه و رئیس شورای اداری شهرستان کاشان اضافه کرد: 
تمرکز دشمن بر عدم حضور مردم در پای صندوق در انتخابات امسال است و درصدد هستند 

تا با سیاه نمایی و ناامید کردن مردم به اهداف خود برسند.
زارعی ادامه داد: با توجه به اهمیت بیان اقدامات دولت، تمامی دستگاه ها نسبت به تبیین 
دستاوردها و اقدامات دولت سیزدهم در بخش های مختلف و اطلاع رسانی مطلوب از طریق 
روابط عمومی های ادارات اقدام نموده و در هفته دولت برای مردم تشریح کنند. فرماندار ویژه 
کاشان با اشاره به مردمی بودن دولت سیزدهم گفت: تمامی مسئولین باید در بین مردم حضور 
داشته و دغدغه ها و مشکلات شهروندان را بشنوند و به بخشی از دغدغه ها و مشکلات 

مردم رسیدگی کنند.

فرماندار ویژه کاشان:

ضرورت تبیین و اطلاع رسانی اقدامات و 
دستاوردها در هفته دولت از سوی مدیران
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Iran exported non-oil commod-
ities valued at $4.644 billion 
to China during the first four 
months of the current Iranian 
calendar year (March 21-July 
22), the Islamic Republic of Iran 
Customs Administration (IRICA) 
announced.
As reported, China was the top 
export destination of Iranian 
non-oil goods in the mentioned 
four-month period.
The IRICA also announced that 
exporting non-oil goods worth 
$5.558 billion to Iran, China 
was Iran’s second source of im-
port in the first four months of 
this year. According to the data 
released by China’s customs 
administration, the Islamic Re-
public and China traded $15.795 
billion worth of commodities in 
2022, $1.035 billion more than 
the figure for 2021.
As reported, China’s exports to 
Iran grew by 14 percent in the 
period under review compared 
to the preceding year to reach 
$9.44 billion. The Asian country 
exported $8.258 billion worth of 
goods to Iran in 2021.
The value of Iran’s non-oil ex-
ports to China, however, regis-
tered a two-percent decrease in 
2022, reaching $6.355 billion. 
Iran exported $6.502 billion 
worth of goods to China in 2021.
Iran’s share of China’s total glob-
al trade last year was only 0.25 
percent. China’s trade with the 
world reached $6.308 trillion in 
2022, of which $3.593 trillion 

was the share of the country’s 
exports and $2.715 trillion was 
related to imports. China’s glob-
al trade grew by 4.4 percent last 
year. China is one of Iran’s main 
trade partners that has main-
tained strong trade ties with 
the Islamic Republic despite the 
strict U.S. sanctions. Iran and 
China officially signed the doc-
ument for 25-year comprehen-
sive cooperation in March 2021.
The document was signed be-
tween Iran’s former Foreign 
Minister Mohammad Javad Zarif 
and Chinese Foreign Minister 
Wang Yi at the Iranian Foreign 
Ministry.
Back in December 2022, Iran 
and China finalized 16 mem-
orandums of understanding 
(MOU) under the framework of 
the two countries’ strategic 25-
year agreement.
The MOUs were signed in an 
Iran-China comprehensive co-
operation program summit 
which was held in Tehran on 
December 13 in the presence of 
Iran’s First Vice President Mo-
hammad Mokhber and China’s 
Vice Premier Hu Chunhua.
The summit was focused on 
four areas explored by four 
committees between the two 
countries with the aim of paving 
the way for the implementation 
of the 25-year agreement.
Iran and China also signed 20 
memoranda of understanding 
in the presence of the presidents 
of the two countries in Beijing in 

mid-February.
Heading a high-ranking delega-
tion, Iran’s President Ebrahim 
Raisi was on a three-day state 
visit to China starting February 
14. During President Raisi’s 
visit to China, Tehran and Bei-
jing signed a number of bilateral 
cooperation documents in the 
fields of agriculture, trade, tour-
ism, environmental protection, 
health, disaster relief, culture, 
and sports.
The documents include agree-
ments in the field of transpor-
tation and industry worth $12 
billion and $3.5 billion, respec-
tively; the agreements cover var-
ious joint projects like the high-
speed rail link between Tehran 
and Mashhad, and investment in 
the Imam Khomeini Airport City.
Investment in Iran’s southeast-
ern Mokran Coast and the pur-
chase of Iranian oil were also 
mentioned in the documents.
Raisi’s visit served as an exam-
ple of the high level of mutual 
trust between China and Iran, as 
well as a milestone for bilateral 
ties. Then in mid-July, the agree-
ments signed between Iran and 
China during President Raisi’s 
trip to Beijing in mid-February 
were turned into specified pro-
jects during the two countries’ 
joint cooperation committee 
meeting, the Iranian finance 
and economic affairs minister 
announced.
Ehsan Khandouzi left Tehran for 
Beijing on July 12 to attend the 

Iran-China Joint Cooperation 
Committee meeting, which was 
held after four and half years.
“With the constructive atmos-
phere of the committee, we will 
soon witness good events in the 
fields of business and invest-
ment”, the official wrote on his 
Twitter account on July 16.
Khandouzi further announced 
that Iran and China are going to 
begin execution of some joint 
projects agreed upon in Febru-
ary by the presidents of the two 
countries, as of the following 
month. According to the minis-
ter, the necessary follow-ups re-
garding the mentioned projects 
have been made over the last 
five months and the final deci-
sions for the start of their imple-
mentations were made during a 
joint business event on July 13.
“President Raisi had an impor-
tant trip to Beijing last winter and 
good agreements were made 
with the president of China; in 
this regard, the necessary fol-
low-ups were made by various 
ministries during the last five 
months, and on Thursday (July 
13) the first joint committee be-
tween Iran and China was held 
after 4.5 years,” Khandouzi said. 
“China is Iran’s largest trading 
partner and the most important 
destination for the export of 
Iranian goods and an important 
part of our imports are also from 
China. Last year, China’s share 
in Iran’s (non-oil) trade was 24 
percent,” the minister added.

Back in early April, the Chinese 
ambassador to Tehran said this 
year is a good year for Iran-Chi-
na relations.
Chang Hua made the remarks 
in a meeting with the members 
of the Iran-China Joint Chamber 
of Commerce and a number of 
Iranian traders and business-
men, who conduct trade with 
China, held at the place of the 
Iran Chamber of Commerce, In-
dustries, Mines, and Agriculture 
(ICCIMA) in Tehran.
Referring to China’s growing 
economy, the envoy said this 
year is a good year for Iran-Chi-
na relations, adding that during 
the meeting between the leaders 
of the two countries, important 
agreements were made, includ-
ing the implementation of the 
25-year cooperation agreement 
between the two countries, and 
a number of bilateral coopera-
tion documents were signed in 
the fields of agriculture, tourism, 
culture, relief, and rescue, etc.
Majid-Reza Hariri, the head of 
the Iran-China Joint Chamber, 
also emphasized the desire of 
Iran’s private sector to develop 
business relations with China 
and said there are obstacles 
in this direction. Among other 
things, issuing visas for Irani-
an businessmen, especially for 
their presence at trade fairs in 
China, is associated with prob-
lems, and facilitating it will defi-
nitely help the development of 
relations between the two sides.

Iran exports non-oil goods worth over $4.6b to China in 4 months

Rejection of 
“interim agree-
m e n t ”
Foreign Minister Amir 
Abdollahian rejected the 
claims of an “interim 
agreement” between Iran 
and the U.S. to lift the sanc-
tions, and this is meaning-
ful as the sides reached 
an agreement on the ex-
change of prisoners and 
release of Iranian funds, 
the Iran newspaper said in 
a commentary. 
Repeating the claim of an 
“interim agreement” is a 
continuation of the effort 
that some Zionist circles 
have launched in parallel 
with the acceleration of 
changes in dealings be-
tween Iran and the United 
States and the reduction 
of Tel Aviv’s influence on 
the process. Iran does not 
accept an interim solu-
tion to resolve differences 
with America, but they 
keep repeating this claim 
to manipulate the current 
atmosphere with this false 
news. For this reason, they 
are looking for the idea of 
receiving compensation 
from America in exchange 
for signing a new nucle-
ar agreement with Iran. 
Meanwhile, the Foreign 
Minister rejected this claim 
in his Monday remarks and 
clarified: “We have never 
sought an interim agree-
ment or a ‘less-for-less’ 
agreement and we will nev-
er seek it.”

Prisoners’ ex-
change is part of 
the plan
In a commentary, Ar-
man-e-Melli discussed 
the unpublicized negotia-
tions between Tehran and 
Washington which led to 
an agreement to exchange 
prisoners and release the 
Iranian frozen assets in 
South Korea. It wrote: It 
seems that the exchange 
of prisoners is very im-
portant for the Americans. 
Maybe Joe Biden wants 
to enter into negotiations 
with Congress with this 
exchange before returning 
to the JCPOA to convince 
even the Republicans not 
to oppose the reduction 
of some sanctions on Iran 
and even opening some 
limited banking lines for 
Tehran. In this case, the is-
sue of handing over Amer-
ican prisoners in exchange 
for Iranian dollars is no 
longer considered, and 
both countries have taken 
a step towards revitalizing 
the JCPOA or even crafting 
another agreement based 
on the JCPOA. In any case, 
to the extent that the level 
of tension between Iran 
and the United States is 
reduced, and to the extent 
that the sides can resolve 
some disputes, we can be 
hopeful for the revival of 
negotiations to lift sanc-
tions on Iran. Unpublished 
negotiations with limited 
leakage of the messages 
between the parties will 
probably prove more pro-
ductive than public nego-
tiations because we have 
repeatedly seen in negotia-
tions mediated by Europe-
ans that some Western dip-
lomats and even Russians 
are looking for a share for 
themselves, but in informal 
and non-public negotia-
tions regardless of media 
controversy, they can reach 
a more stable agreement.

Destroy the stra-
tegic triangle!
During the presidency of 
Donald Trump, Washington 
along with Tel Aviv and Ri-
yadh began to form a strate-
gic triangle against Iran and 
the resistance front in the 
West Asian region, Resalat 
said in its commentary. 
It wrote: The absolute syn-
ergy that existed between 
Netanyahu, Trump, and Bin 
Salman made this triangle 
look strong at the beginning, 
but with the passage of time 
its ineffectiveness and failure 
against the resistance front 
were proven. The failure of 
the “maximum pressure” 
strategy of the U.S. govern-
ment and its regional allies 
against the people of Iran and 
the Islamic Republic led to 
the weakening of the triangle. 
But now we are somehow 
witnessing the destruction 
of this strategic triangle to 
the extent that the Saudi 
authorities no longer count 
on America in regional and 
international developments. 
On the other hand, players 
like China have focused more 
on the West Asia region and 
succeeded to achieve more 
in the strategic competition 
with Washington! 
The unstable cabinet of the 
Zionist regime, the specific 
view of the Saudis towards 
the new regional order, the 
strategic confusion of the 
United States regarding inter-
national developments and 
its unbalanced foreign policy, 
and finally, the new actors in 
the West Asian region, made 
the leaders of both the Demo-
cratic and Republican parties 
to get confused about the 
interactions of Tel Aviv and 
Riyadh and the role of Wash-
ington in this equation!

Iranians win two 
golds at 2023 
UWW U20 Worlds

Iranian freestyle wrestlers 
Mohammadreza Shakeri 
and Abolfazl Babaloo won 
two gold medals at the U20 
World Championships on 
Tuesday.
Shakeri claimed a gold in the 
final bout of 65kg after de-
feating Jesse Mendez from 
the U.S. 5-2. He had already 
improved on his ninth-place 
finish from last year by 
reaching the final.
Babaloo also won a gold in 
the 97kg, overcoming Ivan 
Prymachenko from Ukraine 
5-0 in the final.
A month ago, Babaloo lost 
two bouts in Amman to fin-
ish fifth at the U20 Asian 
Championships. However, 
he avenged his loss to Ka-
mil Kurugliyevk (KAZ) 6-1 
before beating Camden Mc 
Danel (U.S.) 5-1 in the sem-
ifinals.
Iran’s Ali Rezaei also won a 
silver medal after being de-
feated by American wrestler 
Meyer Shapiro 11-6 in the 
final match of 70kg.
The 2023 U20 World Cham-
pionships started in Amman, 
Jordan on Aug.14 and will 
run until Aug. 20.
The event was originally 
scheduled to be held in War-
saw, Poland from August 14-
20. Due to Poland’s refusal 
to issue visas to Russian and 
Belarusian wrestlers, United 
World Wrestling moved the 
tournament from Poland to 
Jordan.

Non-oil commodities worth $1.738 
billion were exported from Khuzestan 
province, in the southwest of Iran, dur-
ing the first four months of the current 
Iranian calendar year (March 21-July 
22), an official with the customs de-
partment of the province announced.
Behrouz Qareh-Beygi put the weight of 
exported commodities at 6.572 million 
tons, with a 25-percent growth year on 
year, while the export fell 31 percent in 
terms of value.

He named petrochemicals, agricultural 
products, steel, construction materials, 
mechanical and electronic devices, 
food and fishery as the main exported 
items, and the United Arab Emirates, 
Iraq, China, Southeast Asia, Turkey, 
Russia, Afghanistan, and Pakistan as 
the major export destinations.
The official further announced that 
4.499 million tons of non-oil goods 
worth $2.698 billion were imported to 
the province in the first four months of 

this year, falling 51 percent from the 
past year. As previously announced 
by the official, non-oil commodities 
worth $6.584 billion were exported 
from Khuzestan province during the 
past Iranian calendar year 1401 (ended 
on March 20), an official with the cus-
toms department of the province an-
nounced. Qareh-Beygi put the weight 
of exported commodities at 17.55 mil-
lion tons, with a seven-percent growth 
year on year.
He named petrochemicals, agricultural 
products, steel, construction materials, 
mechanical and electronic devices, 
food and fishery as the main exported 
items, and the United Arab Emirates, 
Iraq, China, Southeast Asia, Turkey, 
Russia, Afghanistan, and Pakistan as 
the major export destinations.
The official further announced that 
18.021 million tons of non-oil goods 
worth $10.677 billion were imported to 
the province in the previous year, with 
a 12-percent drop in weight, while a 
five-percent rise in value, as compared 
to the preceding year.
According to the data released by the 
Islamic Republic of Iran Customs Ad-
ministration (IRICA), the value of Iran’s 

non-oil trade reached $35.445 billion 
in the first four months of the current 
Iranian calendar year.
Based on the mentioned data, Iran ex-
ported 45.758 million tons of non-oil 
commodities worth $15.906 billion in 
the mentioned four months, IRIB re-
ported.
The exports of non-oil commodities in 
the mentioned four months increased 
by 28.56 percent in terms of weight.
Meanwhile, some 11.842 million tons 
of goods valued at $19.539 billion were 
imported into the country in the said 
period, indicating a 10.82-percent rise 
in terms of value compared to the last 
year’s same time span.
The average value of each ton of ex-
ported goods in the first four months 
of the current year was $348 and the 
average value of each ton of imported 
goods was $1,650.
Iran’s top export destination during 
this period was China with $4.644 bil-
lion worth of imports from the Islamic 
Republic, followed by Iraq with $2.927 
billion, the United Arab Emirates (UAE) 
with over $2.0 billion, Turkey with 
$1.778 billion, and India with $624 
million.

Khuzestan province’s 4-month non-oil exports exceed $1.7b

The capacity of natural gas storage 
in Iran will rise to 100 million cubic 
meters (mcm) by the Iranian calendar 
year 1406 (March 2027), the man-
aging director of Iranian Gas Engi-

neering and Development Company 
(IGEDC) announced.
Referring to the advancement of nat-
ural gas storage projects and paying 
special attention to this issue in the 

current government, Reza Noshadi 
said: “In the last two years, we have 
been able to address the issue of gas 
storage, which had been forgotten 
for years, at the level of the Nation-
al Iranian Gas Company (NIGC), and 
the Oil Ministry, because this action 
is one of the tools for managing gas 
consumption during peak consump-
tion in the country.”
Referring to the seven projects being 
implemented and followed up in this 
area, he stated that the activities of 
Iranian Gas Engineering and Develop-
ment Company have now started in 
five gas fields, adding that the start-
ing point of the development work 
was the second phase of Shourijeh 
field.
The managing director of Iranian Gas 
Engineering and Development Com-
pany further stated that the develop-
ment of the Sarajeh gas field in Qom 

is one of the most desirable projects 
in the field of gas storage and the ac-
tivities in this field have also started.
Iran has two major natural gas stor-
age facilities in Sarajeh and Shouri-
jeh, in which every year the National 
Iranian Gas Company stores the gas 
received from gas refineries all over 
the country to be used in the colder 
months of the year.
As one of the world’s top gas produc-
ers, Iran has been following a plan 
to expand its underground natural 
gas storage capacity to ensure that 
enough natural gas is available during 
peak demand periods to avoid elec-
tricity supply shortfalls in the future.
According to the National Iranian Gas 
Company’s plans, the capacity of the 
two storage facilities, Sarajeh and 
Shourijeh, is planned to increase to 
over seven billion cubic meters in the 
near future.

Natural gas storage capacity to rise to 100mcm by March 2027
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More than 5.6 million tons of ba-
sic commodities were transported 
from Iran’s major ports to the des-
ignated destinations throughout 
the country during the first four 
months of the current Iranian cal-
endar year (March 21-July 22), 
an official with Iran Road Mainte-
nance and Transportation Organi-

zation (RMTO) announced.
Mehrdad Hamdollahi had previ-
ously announced that about five 
million tons of basic goods were 
transported from the major ports 
to the designated destinations 
throughout the country during the 
first quarter of the current Iranian 
calendar year (March 21-June 21).

Over 5.6m tons 
of basic goods 

transported from 
major ports in 4 

months

China ready to 
boost military co-
operation with Iran: 
minister
Chinese Defense Minister Li 
Shangfu has expressed China’s 
readiness for shoring up military 
cooperation with Iran as member 
of the Shanghai Cooperation Or-
ganization (SCO).
Speaking at the 11th Moscow 
Conference on International Se-
curity (MCIS), Shangfu pointed 
out that China is ready to in-
crease security and defense co-
operation with Iran and Belarus 
within the framework of the SCO, 
Fars News reported. 
“We will continue to strengthen 
the mechanism of security coop-
eration within the SCO, actively 
deepen defense collaboration 
with the organization’s newest 
member Iran, as well as Belarus, 
which will soon become a SCO 
member,” he said, according to 
TASS. 
Shangfu added, “Beijing is ready 
to hold joint military drills and 
exercises with all countries, as 
well as find a wider space to hold 
drills and strengthen internation-
al cooperation in the field of arms 
control and non-proliferation.” 
In another part of his speech, 
Shangfu stated that the cooper-
ation between Russia and China 
in the military field is not against 
any third country.
“Sino-Russian relations are en-
tering a new era of continuous 
development with all-round par-
ticipation and strategic cooper-
ation. The relationship between 
China and Russia in the military 
field is an example of unity and 
confrontation with hostilities,” 
the Chinese defense minister 
said.  The Army 2023 interna-
tional military-technical forum is 
running at the Patriot Congress 
and Exhibition Center, the Alabino 
training ground and the Kubinka 
airfield outside Moscow on Au-
gust 14-20.
About 1,500 leading Russian de-
fense enterprises and 85 foreign 
companies and businesses from 
seven countries are participating 
in the forum’s expositions and 
business program.
An Iranian military delegation 
arrived in Moscow on Monday 
to participate in the forum. The 
military attaché, Reza Khosravi 
Moghaddam, said the delegation 
is led by General Aziz Nasirzadeh, 
the deputy chief of the joint staff 
of Iran’s armed forces.
According to the Russian Defense 
Ministry, nearly 60 countries 
have confirmed their participa-
tion in this year’s forum. Bilateral 
meetings between the leadership 
of the Russian Armed Forces and 
foreign partners are planned. 
Foreign delegations will also take 
part in a robust scientific and 
business program. According to 
the military attaché, the head of 
the Iranian military delegation is 
also expected to participate in the 
11th International Security Con-
ference in Moscow on Tuesday. 
“The defense and military indus-
tries of our country, while being 
actively present, will display 
various parts of our country’s 
military and defense products in 
front of the Russian participants 
and more than 60 countries of 
the world,” Moghaddam said.
Iranian Ambassador to Russia 
Kazem Jalali also lauded the 
Moscow exhibition, saying it is 
a valuable one. “It is a weighty 
exhibition in which the Islam-
ic Republic of Iran has a good 
presence in this exhibition with 
its many companies. Very good 
topics were raised in the inter-
national security conference,” he 
told Sputnik. 

Iran’s Parliament Speaker Moham-
ad-Bagher Qalibaf visited the exhibi-
tion held on the sidelines of the Iran 
Energy Efficiency Conference (IREEC 
2023) and was closely informed 
about the activities of companies ac-
tive in the energy field.
The official attended the mentioned 
conference at the international re-
search center of the oil industry 
research institute along with Oil 
Minister Javad Oji, and visited the ex-
hibition held on the sidelines of this 
event. During this visit, the parliament 
speaker was closely informed about 
the plans, actions and performance 
of oil companies and domestic and 
foreign energy fields that are aligned 
with energy efficiency and optimiza-
tion. Iranian Energy Minister Javad 
Oji said on Monday that the country’s 
Supreme Economic Council has de-
fined new projects with a total invest-
ment of $36 billion to improve energy 
consumption efficiency in various 
sectors. Speaking at the opening cer-

emony of the Iran Energy Efficiency 
Conference (IREEC 2023), Oji said: 
“If we work well in optimizing con-
sumption, most of the country’s ener-
gy imbalance will be compensated.” 
The imbalance between supply and 
demand in the oil and gas industry is 
an important issue, whose resolution 
requires increasing production and 
optimizing consumption, the minister 
stressed. Oji put the country’s current 
crude oil production at 3.19 million 
barrels per day (bpd), saying that 
Iran’s oil production capacity, howev-
er, is about 3.850 million bpd.
He further put the country’s total 
natural gas production at over 1,000 
million cubic meters. Mentioning the 
completion of $15 billion worth of 
semi-finished oil projects in the pre-
vious Iranian calendar year (ended on 
March 20), Oji said: “Over $12 billion 
worth of semi-finished projects will 
also be put into operation this year, 
which will increase the production of 
gas, oil, and petroleum products.”

Parliament speaker visits exhibit held on 
sidelines of Energy Efficiency Conference

Iranian carmakers managed to man-
ufacture 121,659 vehicles during the 
fourth Iranian calendar month Tir (June 
22-July 22).As reported, the figure was 
94,987 in the same month of the pre-
vious year. Car manufacturing in Iran 
rose 30 percent in the first four months 
of the current Iranian calendar year 
(March 21-July 22), as compared to the 
same two months in the previous year.
According to the director general of the 
Iranian Industry Ministry’s Auto Indus-
try Office, Iranian carmakers managed 
to manufacture over 443,000 vehicles 
in the mentioned four months.
Abdollah Tavakoli Lahijani said that 
during the mentioned four months the 
country’s automakers produced nearly 
363,000 passenger cars, registering a 
41 percent rise compared to the same 
period of the last year. The production 
of various types of trucks also increased 

by 52 percent, year on year, the official 
said. In the first four months of this 
year, about 990 vans were produced, 
which shows a 60 percent growth com-
pared to the same period last year. Dur-
ing this period, nearly 715 minibuses 
and buses were also produced, which 
represents a three percent growth com-
pared to the same period last year. Car 
manufacturing in Iran increased by 39 
percent in the past Iranian calendar year 
1401 (ended on March 20), as the Irani-
an carmakers manufactured 1,347,394 
vehicles in the mentioned year. In the 
past year, 1,182,078 passenger cars 
were manufactured in the country, reg-
istering a 35-percent rise year on year.
Vans accounted for the lion’s share 
of the production in the past year, as 
125,507 vans were manufactured, with 
a 56-percent growth. In the past year, 
34,136 trucks were manufactured, with 

a 150 percent rise. The manufacturing 
of buses stood at 1,391, and minibus-
ses, and middle buses at 1,118, reg-
istering a growth of 88 percent and 
11 percent, respectively. Also, about 
450,000 motorcycles were manufac-
tured in the previous year, with a 61.2 
percent rise year on year. Meanwhile, 
the International Organization of Mo-
tor Vehicle Manufacturers (known as 
OICA) ranked Iran sixth in the world in 
terms of car manufacturing growth in 
2022. According to the OICA data, car 
manufacturing in Iran increased by 19 
percent in 2022, as the country man-
ufactured 1.064 million vehicles in the 
mentioned year, while the figure was 
894,000 in 2021.
The international organization in its an-
nual report released in mid-March had 
ranked Iran as the world’s 16th largest 
automaker in 2022.

TEDPIX, the main index of Tehran Stock Exchange (TSE), dropped 18,863 points 
to 1.978 million on Tuesday.
As reported, over 12.861 billion securities worth 83.837 trillion rials (about $171 
million) were traded at the TSE. TSE is one of the four Iranian stock exchanges, 
and the most important one. The other three ones are Iran Mercantile Exchange 
(IME), Iran Energy Exchange (IRENEX), and Iran’s over-the-counter (OTC) mar-
ket, known as Iran Fara Bourse (IFB).  Iranian government has been taking new 
measures to restore shareholders’ trust in the stock market and help the market 
thrive again. As reported, the 13th government has always tried to move towards 
reforming the structure and foundation of the capital market in order to promote 

economic justice, transparency, and the true sovereignty of the people over their 
capital. In this regard, over the past two years, the government has been follow-
ing 16 practical and important measures in order to reform the structure of the 
stock market.
Reducing inflation, changing the fluctuation range of the market to seven percent 
in the previous Iranian calendar year (ended on March 20), helping the Securitas 
and Stock Exchange Organization (SEO) and the Finance and Economic Affairs 
Ministry to facilitate obtaining loans by pledging the person’s stock portfolio, re-
quiring the stock market companies to pay dividends through Sejam System, and 
helping investors in the housing market were among the mentioned measures.

TEDPIX falls 18,800 points on Tuesday

Over 121,600 cars manufactured in a month

8 Surprising Benefits of Tahini
By: PARISA JAMADI
Source: https://www.healthline.com/nutrition/tahini-benefits?utm_source=ReadNext#TOC_TITLE_HDR_11

Aside from its culinary uses, tahini offers 
several health benefits.
Here are 8 health benefits of tahini.
1. Highly nutritious
Tahini is full of healthy fats, vitamins, and 
minerals. 
One tablespoon (15 grams) of tahini con-
tains the following (1Trusted Source):
• Calories: 90 calories
• Protein: 3 grams
• Fat: 8 grams
• Carbs: 3 grams
• Fiber: 1 gram
• Thiamine: 13% of the DV
• Vitamin B6: 11% of the DV
• Phosphorus: 11% of the DV
• Manganese: 11% of the DV
Tahini is a great source of phosphorus 
and manganese, both of which play vi-
tal roles in bone health. It’s also high in 
thiamine (vitamin B1) and vitamin B6, 
which are important for energy produc-
tion (2Trusted Source, 3Trusted Source, 
4Trusted Source). Additionally, about 
50% of the fat in tahini comes from 
monounsaturated fatty acids. These 
have anti-inflammatory properties and 
have been linked to a decreased risk 
of chronic disease (5Trusted Source, 
6Trusted Source, 7Trusted Source).
2. Rich in antioxidants
Tahini contains antioxidants called lig-
nans, which help prevent free radical 
damage in your body and may reduce 
your risk of disease (8Trusted Source, 
9Trusted Source, 10Trusted Source, 

11Trusted Source).
Free radicals are unstable compounds. 
When present in high levels in your body, 
they can damage tissues and contribute 
to the development of diseases, such as 
type 2 diabetes, heart disease, and some 
cancers (12Trusted Source, 13Trusted 
Source).
3. May decrease your risk of certain 
diseases
Consuming sesame seeds may decrease 
your risk of certain conditions, such as 
type 2 diabetes and heart disease. Doing 
so may also lower your risk factors for 
heart disease, including high choles-
terol and triglyceride levels (16Trusted 
Source).
4. May have antibacterial properties
Tahini and sesame seeds may have anti-
bacterial properties due to the powerful 
antioxidants they contain.
In fact, in some Central European and 
Middle Eastern countries, sesame oil is 
used as a home remedy for foot wounds 
associated with diabetes (19Trusted 
Source).
In one study on the antibacterial capac-
ity of sesame seed extract, researchers 
found that it was effective against 77% 
of the drug-resistant bacterial samples 
tested (20Trusted Source).
5. Contains anti-inflammatory com-
pounds
Some compounds in tahini are highly 
anti-inflammatory.
Although short-term inflammation is a 

healthy and normal response to injury, 
chronic inflammation can damage your 
health (22Trusted Source, 23Trusted 
Source, 24Trusted Source, 25Trusted 
Source).
Animal studies have discovered that 
sesamin and other sesame seed anti-
oxidants may ease inflammation and 
pain related to injury, lung disease, and 
rheumatoid arthritis (26Trusted Source, 
27Trusted Source, 28Trusted Source, 
29Trusted Source).
6. May strengthen your central nervous 
system
Tahini contains compounds that may 
improve brain health and decrease your 
risk of developing neurodegenerative 
diseases like dementia.
In test-tube studies, sesame seed com-
ponents have been shown to protect 
human brain and nerve cells from free 
radical damage (30Trusted Source, 
31Trusted Source).
7. May offer anticancer effects
Sesame seeds are also being researched 
for their potential anticancer effects.
Some test-tube studies have shown that 
sesame seed antioxidants promote the 
death of colon, lung, liver, and breast 
cancer cells (36Trusted Source, 37Trust-
ed Source, 38Trusted Source, 39Trusted 
Source).
Sesamin and sesamol — the two major 
antioxidants in sesame seeds — have 
been studied extensively for their an-
ticancer potential (14Trusted Source, 

40Trusted Source).
They both may promote the death of 
cancer cells and slow the rate of tumor 
growth. In addition, they are thought 
to protect your body from free radical 
damage, which may decrease your risk 
of cancer (14Trusted Source, 40Trusted 
Source).
8. Helps protect liver and kidney func-
tion
Tahini contains compounds that may 
help protect your liver and kidneys from 
damage. These organs are responsible 
for removing toxins and waste from your 
body (41Trusted Source).

One study in 46 people with type 2 di-
abetes found that those who consumed 
sesame oil for 90 days had improved 
kidney and liver function, compared with 
a control group (42Trusted Source).
The bottom line
Tahini is a tasty way to add powerful an-
tioxidants and healthy fats to your diet, 
as well as several vitamins and minerals.
It has antioxidant and anti-inflammatory 
properties, and its health benefits may 
include reducing risk factors for heart 
disease and protecting brain health.
You can easily include this nutritious and 
delicious ingredient in your diet



اقتصاد استان
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برای مثـال همانطور کـه در گزارش اخیـر مطالعه تربیـت شـهروندی »انجمن بین 
المللی ارزشیابی و پیشـرفت تحصیلی« آمده اسـت، تمامی جوامع معاصر دارای این 
نگرانی و دل مشـغولی عمیق هسـتند کـه چگونـه نوجوانـان و جوانان خـود را برای 
زندگی شـهری و شـهروندی آماده کنند و راه و رسـم مشارکت در مسـائل اجتماعی 

را به آنهـا بیاموزند.
»دی توماس« نیـز ویژگیهای شـهروندان مؤثـر و کارآمـد برای قرن بیسـت و یک 
را اینگونـه بیـان نموده اسـت: به همـکاری مـداوم بـا یکدیگـر می پردازنـد؛ اصول 
عدالت اجتماعـی را برای هدایـت و راهنمایی اعمـال خود تدوین می کننـد؛ به روش 
انتقادی و سیسـتماتیک فکـر می کننـد؛ تفاوت های فرهنگـی را درک می کننـد و از 
آنها می آموزند؛ مسائل و مشکلات جهانی را بررسـی و ارزیابی می کنند؛ اختلافات را 
بدون خشـونت حل می کنند؛ سـبک زندگی خود را برای محافظت از محیط زیسـت 
تغییر می دهند؛ حقوق بشـر را می شناسـند و از آن حمایت می کنند؛ شهامت ساختن 
آینـده ای خـوب را دارنـد و در این راه تـلاش می کننـد؛ در امور سیاسـی دموکراتیک 
مشارکت می کنند. مهارت ها و ویژگیهای ارائه شـده، جملگی مهارتهایی هستند که 
شـهروند قرن بیسـت و یک را برای داشـتن زندگی مؤثر، ملزم به یادگیـری و به کار 
بردن هر یـک از آنهـا در عمل می کند. بـه طوری که یک شـهروند موفـق، مطلوب 
و کارآمد قرن بیسـت و یک شـهروندی اسـت کـه دارای انـواع مهارتهـا، ویژگیها و 
تواناییها باشـد و بـه عبارتی یک »شـهروند حرفـه ای« باشـد. یعنی شـهروندی که 
بتواند حقـوق و مسـئولیتهای شـغلی و حرفـه ای خـود را درک نمایـد، در گفتمانها و 
انجمنهای اجتماعی مشـارکت کند، درصدد ارتقـای دانش، مهارت ها و نگرشـهای 
خود باشـد، توانایـی نقـد و ارزیابـی اطلاعاتی کـه دریافت می کند را داشـته باشـد و 

همچنین کارآفریـن، مولد، خـلاق و تولید کننده باشـد.
بنابرایـن می تـوان گفـت در عصـر جهانی شـدن کـه »شـهروندی« از یـک طرف 
بـه معنای داشـتن حس مسـئولیت بـرای جامعه بومـی خـود و از طرف دیگـر درک 
زمینـه اجتماعی- فرهنگـی وسـیع تر دهکده جهانـی اسـت، »ارتبـاط«، »اطلاع« 
و »آمـوزش« سـه ابـزار اصلی اسـت کـه به کمـک آنهـا می توان طـرز فکـر و طرز 
رفتـاری را کسـب نمـود کـه بـرای زندگـی و کار در جهانی که بـه صورتـی فزاینده 
متنوع و چندفرهنگی اسـت ولی به نظر می رسـد تکثر و همبسـتگی گروهـی در آن 

کمتـر تحمـل می شـود، ضروری اسـت.
اگر جامعه به شهروندان مفید و مؤثر نیاز دارد، پس باید مطمئن شود که این شهروندان از 
طریق فرصتهایی برای اکتساب مهارتها، توانایی ها و اطلاعات ضروری تربیت می شوند.

سرمقاله

...ادامه از صفحه 1

 خبــــر

مدیرعامل آبفای استان 
اصفهان خبر داد: 

دلیل اصلی حوادث آب و 
فاضلاب فرسودگی شبکه

مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب اصفهان 
گفت: دلیل اصلی بسیاری از حوادث آب و 
فاضلاب در این استان، قدمت و در نتیجه 

فرسودگی شبکه های این بخش است.
حسین اکبریان در مراسم تجلیل از خبرنگاران 
حوزه آب استان اصفهان افزود: اگرچه این 
شرکت آب و فاضلاب )آبفا( اصفهان در 
بسیاری از حوزه ها نسبت به سایر استان ها 
پیشتاز و پیشرو است، اما قدمت شبکه های 
آب و فاضلاب آن حوادثی را در این خطه 
پدید می آورد. وی اضافه کرد: پروژه های 
متعددی در این زمینه در حال انجام است از 
جمله تشکیل مجمع خیران آبرسان اصفهان 

در هفته دولت امسال را در دستور کار داریم.
مدیرعامل آبفا اصفهان تصریح کرد: با وجود 
مشکلات آبی و گرمای بی سابقه هوای 
امسال، با تلاش و پیگیری عوامل شرکت، 
افت فشار شبکه آب در اصفهان امسال حتی 
به پنج مورد هم نرسید. اکبریان خاطرنشان 
غیرمجاز  انشعاب های  شناسایی  کرد: 
امسال در مقایسه با سال قبل سه برابر و 
میزان پاسخگویی ما در تمامی حوزه ها ۲ 
برابر افزایش یافت. وی افزود: طرح »شهروند 
مروج« با هدف فرهنگسازی مصرف بهینه 
آب توسط خود مردم از جمله طرح هاییست 

که برای آن برنامه ریزی شده است.
معاون بهره برداری و توسعه آب شرکت آب و 
فاضلاب اصفهان نیز در این مراسم گفت: هر 
کولر آبی در یک منزل، معادل افزایش سه نفر 
به تعداد نفرات آن خانه است، بنابراین روشن 
بودن کولرها سبب افزایش ۲ برابری مصرف 
آب در این استان می شود. سید محسن صالح 
با اشاره به اینکه ۱.۵ میلیون انشعاب و ۲.۵ 
میلیون آحاد در استان اصفهان وجود دارد، 
ادامه داد: سامانه دوم آبرسانی اصفهان هنوز 
به طور کامل وارد مدار نشده است لذا تأمین 

آب آشامیدنی با سختی محقق می شود.

مدیرعامل پالایشگاه اصفهان مطرح کرد:

افزایش ۲ میلیون لیتری تولید بنزین
مدیرعامل پالایشگاه اصفهان از 
افزایش تولید بنزین در این پالایشگاه 
از روزانه ۱۲ میلیون لیتر به ۱۴ میلیون 
لیتر خبر داد و گفت که از سال ۱۴۰۵، 
روزانه ۷۰۹ میلیون لیتر بنزین یورو ۵ 

تحویل خواهیم داد.
»محسن قدیری« در نشست خبری 
بیان گزارش عملکرد دوساله  به 
پالایشگاه اصفهان پرداخت و افزود: 
تلاشمان این است که در سال ۱۴۰۴ 
واحد RFCC را راه اندازی کنیم که 
اتفاقی بزرگ در زنجیره ارزش خواهد 
بود و بعد از راه اندازی آن، از سال ۱۴۰۵ 
روزانه ۷۰۹ میلیون لیتر بنزین یورو ۵ 
تحویل خواهیم داد. وی بیان داشت: 
با راه اندازی واحد پتروشیمی نیز ۶۷۰ 
هزار لیتر میلیون لیتر بنزین یورو ۵ و 
بالای ۸.۵ میلیون لیتر بنزین در روز 
به محصولات اضافه خواهد شد که 
تا حد زیادی مشکل ناترازی بنزین و 
گازوئیل را حل خواهد کرد. مدیرعامل 
پالایشگاه اصفهان خاطرنشان کرد: 
۲ میلیارد یورو در سال سود خالص 
راه اندازی پروژه پتروشیمی خواهد بود. 
وی گفت: سوخت ما سه درصد گوگرد 
دارد که می توانیم آن را به نیم درصد 
برسانیم و آلایندگی را تا حد زیادی 
کاهش دهیم. قدیری اظهار داشت: تا 
سال ۱۴۰۴، ۱۲ محصول استراتژیک از 
جمله انواع کودهای گوگردی از گوگرد 
خواهیم گرفت؛ که سالیانه تا پنج هزار 

میلیارد تومان به ما سود خواهد رساند.
اصفهان  پالایشگاه  مدیرعامل 

خاطرنشان کرد: با ساخت خطوط 
ریلی، تأسیسات بارگیری و صادرات 
تن  میلیون   ۱۰ سالی  می توانیم 
محصول از طریق راه آهن جابه جا 
کنیم. وی افزود: شرکت های تابعه 
موضوع  به  اصفهان  پالایشگاه 
نیروگاه های خورشیدی و باتری های 
شارژی ورود خواهند کرد و در سال 
۱۴۰۵- ۱۴۰۶ صادرات محور خواهیم 
شد. قدیری در ادامه اظهار داشت: در 
پالایشگاه اصفهان با نیروهای بومی 
و شرکت های دانش بنیان به موفقیت 
رسیده ایم. وی، تعداد پروژه های 
پالایشگاه اصفهان را ۴۵۰ پروژه با 
SPI بالای ۹۷ درصد ذکر کرد و گفت: 
پتروپالایش  هلدینگ  چشم انداز 
اصفهان تبدیل شدن به یک هلدینگ 
رتبه  کسب  پتروپالایشی،  موفق 
نخست در غرب آسیا و تحقق کسب 
بالاترین ضریب پیچیدگی در منطقه 
تا سال ۱۴۰۵ است. این مسوول 
بیان داشت: به این منظور ۱۱ استراتژی 
داریم که استراتژی هوش مصنوعی 

را نیز به تازگی به آن اضافه کرده ایم.
مدیرعامل پالایشگاه اصفهان از تربیت 
۲۰۰ مدیر توانمند تا سال آینده، تعمیر 
و ارتقای زیرساخت های پالایشگاه 
و نصب مخازن استراتژیک به منظور 
ذخیره ۳۰۰ هزار مترمکعب آب، ساخت 
 RHU واحد ،DHT واحد تصفیه گازوئیل

و واحد RFCC خبر داد.
وی اظهار داشت: ۷۰ درصد پروژه ها در 
شرکت های تابعه و ۳۰ درصد از آن ها 

در خود هلدینگ در حال انجام است.
قدیری گفت: در حال ساخت نخستین 
سیستم کنترل ایرانی در یکی از 
شرکت های تابعه برای نصب در واحد 
KHT هستیم که ۸۰ درصد آن مهندسی 
معکوس شده و در آن تغییراتی هم 

ایجاد کرده ایم.
مدیرعامل پالایشگاه اصفهان از 
انجام همه تعمیرات این پالایشگاه 
توسط شرکت دانش بنیان وابسته به 
این پالایشگاه خبر داد و تاکید کرد: با 
قوی شدن، تحریم ها را دور خواهیم زد.

وی ادامه داد: با راه اندازی زودهنگام 
واحد DHT ۱۹.۵ هزار میلیارد تومان 
سودآوری برای پالایشگاه خواهیم 
داشت. مدیرعامل پالایشگاه اصفهان، 

بزرگ ترین تهدید برای این پالایشگاه 
را موضوع آب برشمرد و گفت: در این 
زمینه ۲۳ پروژه تعریف شده است و 
تا نیمه نخست سال آینده، ۷۵ درصد 
مصرف آب پالایشگاه را کاهش داده و 
به میزان ۱۰ میلیون یورو صرفه جویی 

اقتصادی انجام خواهیم داد.
قدیری افزود: در حال انتقال آب از 
خلیج فارس هستیم و تا نیمه نخست 
سال آینده ۱۰۰ میلیون متر مکعب آب 
از خلیج فارس به این پالایشگاه انتقال 
می یابد. وی همچنین از بهره برداری 
از واحد بازیابی آب های فوق شور در ۶ 

ماهه نخست سال آینده خبر داد.
مدیرعامل پالایشگاه اصفهان ادامه داد: 
در شروع کار، رتبه هفتم انرژی را دارا 

بودیم که اکنون بعد از ۱۸ ماه در جایگاه 
رتبه نخست انرژی قرار گرفتیم.

وی گفت: تا سال ۱۴۰۵، در این 
پالایشگاه ۱۱.۷۸ درصد صرفه جویی 
در مصرف انرژی انجام می شود و با 
اجرای کامل پروژه های انرژی ماهانه 
۳۵ میلیارد تومان بابت گاز طبیعی 
ذخیره می شود؛ همچنین با اجرای 
کامل پروژه های انرژی ۲۱ هزار و ۲۰۰ 
متر مکعب در سال در مصرف سوخت 

صرفه جویی می شود.
از نصب سامانه ای برای  قدیری 
فرآیندهای  همه  کردن  مکانیزه 
پالایشگاه خبر داد و گفت: در بحث 
پدافند غیرعامل به زودی اتفاقاتی 

فوق العاده رقم خواهد خورد.

توسعه صادرات 
گیاهان دارویی 
مستلزم فرآوری

مدیر امور باغبانی سازمان جهاد 
کشاورزی اصفهان مطرح کرد:

مدیر امور باغبانی سازمان جهاد کشاورزی اصفهان گفت: توسعه و بهبود صادرات 
گیاهان دارویی این استان مستلزم فرآوری مناسب و افزایش واحدهای فعال این 

حوزه است.
احمدرضا رییس زاده اظهار داشت: فرآوری مناسب و با کیفیت سبب یافتن 
بازارهای جدید جلب نظر مساعد مشتریان خارجی می شود اما آنطور که باید و 
شاید به این موضوع توجه نشده است؛ استان اصفهان از جمله مناطق مستعد در 
صنعت کشت و تولید گیاهان دارویی است اما در زمینه فرآوری باید بیشتر تلاش 

شود تا شاهد صدور بیشتر محصولات به دیگر کشورها باشیم.

مدیر امور باغبانی سازمان جهاد کشاورزی اصفهان، جلوگیری از خام فروشی 
تولیدات را ضروری خواند و گفت: این امر مستلزم احداث و گسترش واحدهای 

فرآوری و بسته بندی است.
وی اضافه کرد: صادرات سال گذشته گیاهان دارویی استان شامل گل و غنچه 
گل محمدی، شیرین بیان، گلاب و عرقیات، موسیر، زعفران، صمغ باریجه و 
آنغوزه به خارج از کشور به وزن یکهزار و ۱۹۶ تن، ۲ میلیون دلار ارزش داشت 
که بی شک این رقم با طرح های مناسب و فرآوری بیشتر افزایش خواهد یافت.

رییس زاده با بیان اینکه ۶۰ گونه از ۸۰ گونه مورد کشت گیاهان دارویی کشور 

در این استان قابلیت کشت دارد، خاطرنشان کرد: استان اصفهان نسبت به 
دیگر مناطق رتبه پنجم سطح زیر کشت گیاهان دارویی را به خود اختصاص 

داده است.
وی افزود: حدود ۲ هزار واحد سنتی و حدود ۳۰ واحد صنعتی در بخش فرآوری 
بسته بندی و صادرات گیاهان دارویی و داروهای گیاهی در استان فعالیت دارند 
که مجموع تولیدشان ۶۵ هزار تن است. به گزارش ایرنا، استان اصفهان با داشتن 
۵۶۳ هزار هکتار اراضی کشاورزی معادل پنج درصد از مساحت استان و ۳. ۵ 

درصد از اراضی کشاورزی کشور را به خود اختصاص داده است.
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این حرکت سیاسـی، نقش مهمی در حمایـت از انقلاب هـای آزادیبخش و 
مقابله با اسـتعمارگران و حمایت از آرمان فلسـطین ایفا کرد و جریان سومی 
را در برابر دو قطب سـرمایه داری و کمونیسـتی ایجاد کرد. اکنون نیز با توجه 
به تقویـت نقش چیـن در صحنه جهانـی و بعـد از میانجی گری این کشـور 
برای امضای توافق بین ایرن و عربسـتان سعودی، با شـرایطی مشابه زمان 

برگزاری کنفرانس باندونگ مواجه هسـتیم.
جهان کنونی در حـال تجربه تحول مهمـی در صحنه بین المللی اسـت که 
در آن نقـش آمریـکا رو به افـول اسـت و جهان به سـمت نظـام چند قطبی 
پیـش مـی رود. اکنـون قدرت های بیـن المللـی و منطقـه ای جدیدی سـر 
برآورده انـد که می خواهنـد در جهـان نقش آفرین باشـند. سـخنان امانوئل 
مکرون، رئیس جمهـوری فرانسـه در پکن که از اسـتقلال سیاسـی اروپا از 
آمریکا سـخن گفت و سـفر اخیر رئیس جمهوری چین به روسـیه و افزایش 
نقش چین در جهان و تشـکیل سـازمان هایی مثـل شـانگهای و بریکس و 
تحولات در آمریـکای لاتین، همگی نشـان می دهد جهان به سـمت نظام 

جدید منطقـه ای و بیـن المللی پیـش می رود.
در فضـای جدیـد، کشـورها و قدرت هـای عربـی و اسـلامی مهمـی مثـل 
عربسـتان و ایران و ترکیه حضور دارند که در صحنـه منطقه ای و بین المللی 
نقش آفرین هسـتند. شـاید توافق ایـران و عربسـتان و ترمیم روابـط ایران 
با کشـورهای عربـی، مهم تریـن رویـداد در فضـای جدید باشـد. همگرایی 
کشـورهای عربـی و ترکیه و بازگشـت سـوریه به جمـع کشـورهای عربی 
و افزایـش قـدرت محـور مقاومـت در لبنـان و فلسـطین و بحـران داخلـی 
رژیـم صهیونیسـتی و افول پـروژه عـادی سـازی روابط کشـورهای عربی 
با اسـرائیل و حرکت در مسـیر حـل بحـران یمن، همگـی در همین راسـتا 

قابـل ارزیابی اسـت.
اوضـاع کنونی جهـان فرصتی برای شـرق )کشـورهای عربی و اسـلامی و 
آسیایی( فراهم کرده اسـت که با همکاری کشـورهای آفریقایی و آمریکای 
لاتیـن، نقش مهمـی در صحنه بیـن المللی و منطقـه ای ایفا کننـد. هرچند 
کشـورهای اروپایـی بـرای اتخـاذ تصمیم منتظـر پایـان جنـگ اوکراین و 
مشـخص شـدن برنده و بازنده هستند ولی روشـن اسـت که نارضایتی آنها 
از سیاسـت های آمریکا افزایش یافته اسـت ولـی برای تعیین مسـیر خود به 

زمان نیـاز دارند.
تحولات آینده، به توانایی عرب ها و مسـلمانان برای برعهده گرفتن نقشـی 
جدید در جهـان با همـکاری قدرت هـای نوظهور منطقـه ای و بیـن المللی 
بسـتگی دارد. در این میان می توان از پروژه جهانی چین بـه خصوص پروژه 
»ابتکار کمربنـد و جـاده« بهره بسـیاری برد. کشـورهای عربی و اسـلامی 
بـرای آن که همه تخـم مرغ هـا را در سـبد چین نگذارنـد، می تواننـد برنامه 
خاص خـود را دنبال کنند و از همـکاری و همگرایی بین عربسـتان و ایران و 
ترکیه و مصر بهره بـرداری کننـد و در اوضاع جدید منطقـه ای و بین المللی، 

حضور پررنگ داشـته باشـند.
منبع: دیپلماسی ایرانی

در کنفرانس باندونگ که در آوریل سال 1955 برگزار 
شد، تصمیم هایی به نفع کشورها و ملت های عربی و 
آسیایی ضد استعمارگران غربی اتخاذ شد و هسته اولیه 

جنبش عدم تعهد در آنجا شکل گرفت.

دنیای چندقطبی در حال 
شکل گیری

گزارش

کشورهای عربی و اسلامی در صحنه 
جدید بین المللی چه نقشی دارند؟

دبیر انرژی سند تحول دولت با تاکید بر اینکه 
اصلاح ساختار حکمرانی مقدم بر اصلاح 
قیمت ها دانست و گفت: روند شدت مصرف 
انرژی در کشور به بالاترین حد خود رسیده به 
طوری که سومین تولیدکننده و مصرف کننده 
گاز در دنیا هستیم. محمدرضا اکبری در دومین 
کنفرانس بهینه سازی و بهره وری انرژی ایران، 
ضمن اشاره به مسئولیت ۱۲ دستگاه در حوزه 
بهینه سازی انرژی، اظهار کرد: روند شدت 
مصرف انرژی در کشور به بالاترین حد خود 

رسیده است. وی با اشاره به میزان بالای اتلاف 
انرژی در کشور اظهار کرد: در اتحادیه اروپا رشد 
اقتصادی وجود داشته ولی رشد مصرف انرژی 
وجود نداشته و با بهینه سازی انرژی توانسته اند 
مازاد انرژی مورد نیازشان را تأمین کنند؛ اما 
در کشور ما، از سال ۱۳۹۰ رشد تولید گاز دو 
برابر شده، ولی رشد اقتصادی صفر یا منفی 
بوده که به این معنی است که هدررفت انرژی 
بالا است. دبیر انرژی سند تحول دولت گفت: 
سرانه مصرف خانگی در کشور ما در مقایسه با 

کشورهای دنیا زیاد بالا نیست که نشان می دهد 
در حوزه مصرف نمی توان همه تیرها را به سمت 

مردم نشانه رفت.
اکبری گفت: در سال ۳ میلیارد بشکه معادل 
نفت و گاز تولید انرژی داریم که ۴۰ درصد 
انرژی در بخش نهایی اتلاف می شود که 
اتلاف انرژی در شبکه تولید، انتقال و توزیع 
کشور اتفاق می افتد.وی بیان کرد: روزی 
یک میلیون بشکه نهفته در بهینه سازی داریم 
که در آن، هم اشتغال و هم ارزش افزوده 

وجود دارد و می توان بحران را به فرصت 
تبدیل کرد.دبیر انرژی سند تحول دولت 
خاطرنشان کرد: ساختار حکمرانی ما پر از 
تعارض منافع نهادی و سازمانی یا فردی است 
و آسیب جدی بهینه سازی همین است که باید 
اصلاح شود؛ اصلاح ساختار حکمرانی مقدم بر 
اصلاح قیمت است. اکبری تأکید کرد: مشکل 
این است که هنوز بین اهالی حوزه انرژی 
جمع بندی انجام نشده و این بلاتکلیفی به 

بخش های دیگر تسری می یابد.

قائم مقام سازمان بازرسی کل کشور با انتقاد از عملکرد برخی از 
دستگاه ها پیرامون اجرای قانون حمایت از خانواده و جوانی جمعیت، 
گفت: در برخی از دستگاه ها عزم جدی برای اجرای این قانون وجود 
ندارد و لازمه این عزم بهره گیری از کلیه ظرفیت های بالفعل و بالقوه 
مربوط به هر دستگاه است. احمد رحمانیان در جلسه قرارگاه نظارت 
بر اجرای قانون جوانی جمعیت و حمایت از خانواده سازمان بازرسی 
کل کشور بر ضرورت بهره گیری از کلیه ظرفیت های بالفعل و بالقوه 
توسط هر دستگاه به منظور اجرای تکالیف قانونی، تدوین نقشه راه 
اجرای تکالیف قانونی و مصوبات ستاد ملی جمعیت و اهتمام جدی 
بر اجرای تکالیف غیر بودجه ای و پیگیری تأمین منابع مالی و تکالیف 

بودجه ای که از سوی سازمان بازرسی کل کشور ابلاغ شده، تاکید 
کرد. وی از سه موضوع اقتصادی، معیشتی، آثار سوء فضای مجازی 
و شبکه های اجتماعی و جمعیت به عنوان موضوعات اساسی و 
پایه ای کشور یاد کرد و خواستار توجه و افزایش سواد رسانه ای جامعه 
به ویژه قشر نوجوان و جوان و جهاد تبیین از سوی دستگاه های 

فرهنگی و اجتماعی در این حوزه ها شد.
قائم مقام سازمان بازرسی کل کشور بر ضرورت آگاهی سازی 
مردم نسبت به موضوعات مربوط به جمعیت تاکید کرد و ادامه داد: 
ضرورت دارد معاونت و بازرسان امور و استان ها به صورت مستمر 
میزان پیشرفت عملکرد دستگاه ها در اجرای تکالیف قانونی را 

رصد کرده و چنانچه برخی از دستگاه ها در اجرای وظایف قانونی 
مرتکب اهمال، ترک فعل یا ممانعت شده اند را طی گزارشات 
نظارتی به صورت مستدل و مستند به مراجع ذی صلاح قضایی 
و انضباطی معرفی کنند. رحمانیان شرط اثربخشی این قانون را 
اجرای همزمان اقدامات حمایتی و انگیزشی، اقتصادی، فرهنگی 
و اجتماعی دانست و گفت: صرف انجام یک اقدام نمی تواند نتایج 
مورد انتظار قانون گذار را محقق کند. در قانون حمایت از خانواده 
و جوانی جمعیت به بسیاری از دغدغه های مردم از جمله مسائل 
اقتصادی، فرهنگی و اجتماعی توجه شده و دستگاه های متولی 
باید برای رفع این دغدغه ها پای کار بیایند. قائم مقام سازمان 

بازرسی کل کشور بر ضرورت تشکیل قرارگاه حمایت از خانواده 
و جوانی جمعیت در دستگاه های متولی تاکید کرد و افزود: برخی 
از دستگاه های شاخص فرهنگی، اقتصادی و اجتماعی یا قرارگاه 
تشکیل نداده و یا اگر قرارگاهی تشکیل داده اند فقط برای رفع 
تکلیف بوده و همچنان اراده و اعتقاد کافی و جدی برای تحقق 

این امر وجود ندارد.
وی خواستار عزم و اراده بین تمامی دستگاه های فرهنگی، اجتماعی 
و اقتصادی برای اجرای این قانون شد و اظهار کرد: اگر این اراده در 
بین دستگاه ها وجود نداشته باشد نمی توان صرفاً با اهرم های فشار 

دستگاه های نظارتی برای اجرای قانون قدم برداشت.

دبیر انرژی سند تحول دولت هشدار داد:

انتقاد سازمان بازرسی از دستگاه ها 

در اجرای قانون جوانی جمعیت؛ 

شدت مصرف انرژی در بالاترین حد

تأسیس قرارگاه 

برای رفع تکلیف!   

اثرات مثبت ماست بر روی بدن را بشناسید؛

سفیدِ دوست داشتنی!
پریسا جمدی

ماسـت مـاده ای سرشـار از مـواد 
مغـذی اسـت کـه بـرای سـلامت 
جسـمی و روانی بسـیار مفید است. 
از جملـه تاثیـرات مثبـت ماسـت بر 
روی سـلامت جسـم می تـوان بـه 
حفـظ وزن و کاهـش خطـر ابتلا به 
بیماری هـای قلبی عروقـی و پوکی 
اسـتخوان اشـاره کرد. فراینـد تولید 
ماسـت بـه اینگونه اسـت که شـیر 
توسـط باکتری هـا تخمیـر شـده و 
بـه یـک لبنیـات خوشـمزه تبدیـل 

. د می شـو
بـا افزودن ماسـت بـه رژیـم غذایی 
خـود از فوایـد بی نظیـر آن بهره مند 

ید شو
ماسـت مـاده ای سرشـار از مـواد 
مغذی و مـورد پسـند تمام سـنین و 
سلیقه هاسـت. این لبنیات خوشمزه 
سرشـار از کلسـیم، پروتئین، فسفر، 
همچنیـن  و  منیزیـم  و  پتاسـیم 
ویتامین های B کمپلکس می باشـد.

ماسـت بـه افزایـش متابولیسـم و 
احسـاس سـیری کمـک بزرگـی 
می کنـد. ماسـت عـلاوه بـر طعـم 
بی نظیرش بـه دلیل فوایـد زیادش 

دارای محبوبیـت می باشـد.
افـرادی کـه نسـبت بـه لاکتـوز یا 
شـیر حساسـیت دارنـد، یـا حتـی 
هضـم لاکتـوز برایشـان دشـوار 
اسـت، نباید ماسـت مصـرف کنند، 
چراکه ممکن اسـت عـوارض بدی 

را تجربـه کننـد.
 در ادامـه بـه معرفـی فوایـد ماسـت 
بـرای بـدن پرداخته ایم، با مـا همراه 

باشـید.

سرشـار از مـواد مغـذی 
ضروری

ماسـت علاوه بر طعـم بی نظیرش، 
سرشـار از مـواد مغـذی و کلسـیم، 
یـک مـاده معدنـی حیاطـی بـرای 
رشـد اسـتخوان و دنـدان، اسـت. دو 
ویتامین موجود در ماسـت، ویتامین 
B12 و ریبوفلاوین، بـه کاهش خطر 
ابتلا بـه بیماری های قلبـی عروقی 
و چندیـن نقـص مـادرزادی صفحه 

عصبـی کمـک می کنند.
یـک فنجـان ماسـت حـاوی ۲8 
درصـد فسـفر معمولـی، ۱۰ درصـد 
منیزیم و ۱۲ درصد پتاسـیم مورد نیاز 
بدن است. بسـیاری از عملکردهای 
بیولوژیکـی بـدن از جملـه تنظیـم 
فشـار خون، متابولیسـم و سـلامت 
اسـتخوان، متکـی بـه وجـود مـواد 

معدنـی ذکر شـده هسـتند.

سرشار از پروتئین
هـر ۲۲7 گـرم ماسـت حـاوی 
حـدود ۱۲ گـرم پروتئیـن می باشـد. 
پروتئیـن باعـث افزایـش میـزان 
متابولیسـم بدن و در نتیجه کمک به 
حفظ وزن سالم می شود. پروتئین به 
افزایـش احسـاس سـیری و کاهش 
گرسـنگی کمـک می کنـد. کمـک 
بـه سـلامت روده )انـواع خاصـی از 

) ماسـت ها
برخـی از انـواع ماسـت ها حـاوی 
باکتری هـای زنده یـا پروبیوتیک ها 
می باشـند، کـه یـا به طـور طبیعی و 
یـا در نتیجـه افزودنی هـا در ماسـت 
موجـود هسـتند. مصـرف ایـن نوع 
بهبـود سـلامت  بـه  باکتری هـا 

دسـتگاه گـوارش کمـک شـایانی 
می کند. امـا خـب متاسـفانه در طی 
رونـد پاسـتوریزه کـردن ماسـت، 
بسـیاری از باکتری های مفیـد آن از 

بیـن می رونـد.

تقویـت سیسـتم ایمنی 
بدن

ماسـت، به ویـژه ماسـت غنـی از 
پروبیوتیـک، باعـث بهبـود عملکرد 
سیسـتم ایمنی و کاهش حساسـیت 
بـه بیمـاری می شـود. بعـلاوه، بـا 
التهـاب  پروبیوتیک هـا  مصـرف 
مرتبـط بـا بسـیاری از بیماری هـا، 
از جملـه بیماری هـای عفونـی و 
گـوارش  دسـتگاه  بیماری هـای 
طبـق  یافـت.  خواهـد  کاهـش 
تحقیقات انجام شـده، پروبیوتیک ها 
تأثیر چشـمگیری در کاهش علائم 

و طـول مـدت سـرماخوردگی دارند.
بهبود سلامت قلب

ماسـت حـاوی چربـی اشـباع زیـاد 
و چربی هـای اشـباع نشـده و تـک 
غیراشـباع بسـیار کـم و محـدودی 
می باشـد. از ایـن رو بـرای سـلامت 

قلـب مفیـد اسـت.

کمـک بـه بهبـود رژیـم 
غذایی و ورزش

ماسـت، بـه ویـژه ماسـت یونانـی، 
از  بسـیاری  داشـتن  خاطـر  بـه 
اجـزای سـالم باعـث کنتـرل وزن 
می شـود. ماسـت به دلیـل دارا بودن 
پروتئیـن و کلسـیم زیاد بـه افزایش 
هورمون های سـرکوب کننده اشتها 
و ایجـاد احسـاس سـیری کمـک 
می کنـد. م ماسـت برای حفـظ وزن 
سـالم و کاهـش سـایز میفد اسـت.

سخن پایانی
بودن  دارا  دلیل  به  ماست 
ویتامین ها و مواد معدنی ضروری، به 
سلامت بدن کمک بزرگی می کند. 
بعلاوه، از برخی بیماری ها پیشگیری 
کرده و اثرات مثبتی بر سلامت گوارش 
و مدیریت وزن خواهد داشت. البته در 
انتخاب نوع ماست نیز باید دقت کنید. 
برای بهره مندی از مزایای ماست، انواع 
شیرین نشده و حاوی پروبیوتیک را 
انتخاب کنید. همه انواع ماست ها برای 
سلامتی مفید نیستند، تنها مواردی که 
حاوی شیرینی و دیگر مواد افزودنی 
اضافه نیستند می توانند برای رژیم 

غذایی مفید باشند.

https://www.indexofsciences.
com/yogurt-has-positive-
effects-on-the-body/

دولت و مردم از 
خشک شدن دریاچه 
ارومیه بترسند

نماینده ارومیه در مجلس:

خشک شدن دریاچه ارومیه پایتخت را تحت شعاع قرار خواهد داد و طوفان نمک 
راه می افتد. نماینده مردم ارومیه در مجلس در مورد اقدامات انجام شده برای احیای 
دریاچه ارومیه گفت: زیر ساخت ها برای احیای دریاچه در حال آماده شدن است که 
از آن جمله احداث ۳۶ کیلومتر کانال است تا آب از رودخانه زاب به دریاچه ارومیه 
برسد که دولت برای این انتقال بیش از شش هزار میلیارد تومان هزینه کرده است. 
سد چپرآباد نیز به آخر رسیده است. ساخت تصفیه خانه نیز در ارومیه تمام شده است. 
ولی اگر همه این اقدامات انجام شود ولی ذخیره آب و نزولات آسمانی کم باشد به 

نتیجه مطلوب نمی رسیم.
 سید سلمان ذاکر با بیان این مطلب به خبرنگار عصر ایران گفت: تراز دریاچه باید در 
درازمدت و به تدریج مثبت شود چراکه دریاچه دفعتاً واحده خشک نشده است که 
دفعتاً واحده آنرا مثبت کنیم. انتقال آب از دریای خزر باید به صورت جدی دنبال شود. 
دریای خزر شور است و دریاچه ارومیه هم شور است و این می تواند راهکار اساسی 
باشد. باید بخش خصوصی و دولت برای این پروژه پای کار بیایند. این انتقال نیاز 
به تصمیم جدی دولت دارد که از جهت حقوقی بحث انتقال را مطرح کند که یا 

بخش خصوصی و مردم را پای کار بیاورد و یا منابع طبیعی را آماده کنند که این 
دریاچه احیا شود.

وی ادامه داد: انتقال آب از دریای خزر قبلًا در قرارگاه خاتم مطرح و مطالعه شده 
است. بعضی از کارشناسان می گویند شاید پمپاژ آب دریای خزر در هزار متر ارتفاع، 
سخت باشد. ولی بعضی کارشناسان راهکارهای دیگر مثل انتقال آب از طریق 
شهرستان فومن و اردبیل به دریاچه را مطرح می کنند که باید امتیاز بدهند که اگر 

امتیاز بدهند بخش خصوصی می تواند وارد شود.
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 خبر

معاون اول رئیس 
جمهور مطرح کرد:

دولت همچنان پیگیر 
حقابه هیرمند 

معاون اول رئیس جمهور گفت: دولت تلاش 
می کند ضمن ایجاد آسودگی خاطر برای مردم 
در خصوص تأمین آب مصرفی، حقابه های 
لازم بر اساس معاهدات بین المللی را نیز با 

جدیت پیگیری کند.
در جلسه ای به ریاست معاون اول رئیس 
جمهور راهکارهای تأمین آب شرب مورد نیاز 
برای مناطقی از استان سیستان و بلوچستان 
که تحت تأثیر عدم پرداخت حقابه هیرمند 
قرار گرفته اند، بررسی و تصمیمات لازم برای 
تسریع در راه اندازی سیستم جدید تأمین آب 
مصرفی روزانه برای رفع دغدغه های مردم 
این مناطق اتخاذ شد. محمد مخبر در این 
جلسه با تاکید بر لزوم سرعت بخشیدن به روند 
تخصیص اعتبارات مصوب طرح های تأمین 
آب استان سیستان و بلوچستان، گفت: لازم 
است در کنار پیگیری های مجدانه دستگاه 
دیپلماسی کشور برای تأمین حقابه هیرمند، 
منابع مالی مورد نیاز اجرای طرح های آبرسانی 
استان نیز در اسرع وقت تخصیص پیدا کند 
تا از وضعیت اضطراری به شرایط اطمینان 
بخش در تأمین آب شرب مورد نیاز مردم 
برسیم. وی افزود: به لحاظ راهبردی تأمین 
آب شرب مردم در این نواحی از کشور نباید 
وابسته به تصمیمات کشورهای همسایه باشد 
و دولت تلاش می کند ضمن ایجاد آسودگی 
خاطر برای مردم در خصوص تأمین آب 
مصرفی، حقابه های لازم بر اساس معاهدات 

بین المللی را نیز با جدیت پیگیری کند.
معاون اول رئیس جمهور در این خصوص 
وزارت امور خارجه و سفیر ایران در افغانستان را 
مکلف کرد تا با انجام مذاکرات و پیگیری های 
حقوقی در مسیر استیفای حقوق مردم ایران 
در آن مناطق تمام تلاش خود را بکار گیرند، 
چرا که حتی درصورت تأمین آب شرب برای 
مردم، مصرف آب برای کشاورزی و صنعت 
همچنان وابسته به تأمین حقابه هیرمند است.

اجرای فوری  از  مخبر ضمن قدردانی 
کلان پروژه اضطراری تأمین آب شرب 
برای مناطقی از سیستان و بلوچستان که 
تحت تأثیر عدم پرداخت حقابه هیرمند قرار 
گرفته اند، بر تسریع و پیگیری مجدانه همه 
دستگاه های درگیر برای بهره برداری طبق 

برنامه زمانبندی تاکید کرد.
در این جلسه که وزیر نیرو و سفیر ایران در 
افغانستان نیز حضور داشتند، گزارشی از 
مذاکرات و اقدامات انجام شده برای تأمین 
حقابه هیرمند ارائه شد و طرح های اضطراری 
نیاز سیستان و  تأمین آب شرب مورد 
بلوچستان مورد بحث و تبادل نظر قرار گرفت.

بر این اساس مقرر شد اعتبارات لازم برای 
تکمیل شبکه آبرسانی جدید از جمله حفر ۱۱۵ 
حلقه چاه و سیستم انتقال و شیرین سازی آب 
به سرعت تأمین و فاز نخست پروژه مذکور در 

پاییز امسال به بهره برداری برسد.
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مایکروسـافت دسـتیار هوش مصنوعـی Copilot خـود را در 
پلتفـرم خدمـات میدانـی اش ادغـام کـرده کـه بـه کارگران 
میدانـی در خط مقـدم کمک می کند تـا بهره وری بیشـتری 
داشـته باشـند و گـردش کار را بـرای آنهـا سـاده تر می کند. 
همچنیـن بـه سرپرسـتان ایـن امـکان را می دهد تـا بدانند 
تکنسـین ها در حـال انجـام چـه کاری هسـتند. به گـزارش 
هوشـیو، تکنسـین های میدانی می توانند از هوش مصنوعی 
برای انجام سـریع تر کارها اسـتفاده کننـد، اما بـرای مدیران 
 Copilot  .مهم اسـت که بر کار خود نظـارت و مدیریت کننـد
که از هـوش مصنوعـی بـرای تولید متـن اسـتفاده می کند، 
بـرای اولین بـار در مـاه مـارس معرفی شـد و در حـال حاضر 
بر روی پلتفرم های سازمانی مایکروسـافت ۳۶۵ در دسترس 
اسـت. این ابـزار برای اولین بـار توسـط کارمندان بـرای ارائه  
 Github پاورپوینت مورد اسـتفاده قرار گرفت. این با سرویس
با همیـن نـام متمایـز اسـت. اکنـون، Copilot به سـرویس 
Dynamics ۳۶۵ اضافه می شـود تا توسـط کارگـران میدانی 
ماننـد تکنسـین های کابـل و برق کارها مـورد اسـتفاده قرار 
گیـرد و به ایـن کارگران کمک  کنـد تا کار خـود را بـا کارایی 

بیشـتری انجـام دهند.
بـا کمـکCopilot ، درخواسـت های خدمات ارسال شـده از 
طریـق Outlook به صورت خـودکار اطلاعـات تماس های 

خدمـات قبلـی مشـتری را جمـع آوری می کنـد، از جملـه 
اینکه مشـتری قبـلًا چند بـار بـرای خدمات تمـاس گرفته 
اسـت. به این ترتیب، سرپرسـتان می توانند سـفارش کار را 
قبل از ارسـال آن به کارگران میدانی بررسـی کننـد. تا پاییز 
امسال سـفارش های کاری ایجادشـده توسـط Copilot، بر 
اسـاس زمان سـفر، در دسـترس بـودن و مهارت هایشـان، 
افـراد خاصـی را بـرای کار پیشـنهاد می کنند. تکنسـین ها 
می تواننـد وضعیـت کاری خـود را به روزرسـانی کننـد، بـه 
عنـوان مثـال، اگر بـه مکانـی رسـیده اند و شـروع بـه رفع 
مشـکل کرده اند یا اینکـه در مرحلـه ای قرار دارند کـه دقیقاً 
می دانند چه مشـکلاتی وجـود دارد. به این ترتیـب مدیران 
درمی یابند کـه در یک پروژه چـه اتفاقی می افتـد و وظایف 
را اولویت بنـدی می کننـد. همچنین بـه آنها اجـازه می دهد 
اطلاعـات موقعیت شـغلی را با جسـتجوهای کمتـری پیدا 
کننـد. در نهایـت، Copilot خلاصـه ای از خدمـات را بـرای 
مدیران ایجاد می کند تـا به آنها کمک کند پیشـرفت پروژه 
را پیگیـری نمایند. هرچنـد به کمک این شـیوه مشـتریان 
می تواننـد ببیننـد تکنسین هایشـان کجـا کار می کننـد و 
کارگـران میدانـی کار کمتـری بـرای انجـام دادن خواهند 
داشـت. با این حال، برخی از کارگران نگران نقض احتمالی 
حریم خصوصی هسـتند، زیرا ابزارهای با فناوری پیشـرفته 
فعالیت هـای آن ها را بیشـتر نمایـان می کنـد و می تواند به 
بررسـی دقیق تـر و نقض احتمالـی حریـم خصوصی منجر 
شـود. لیلی چنگ، معـاون برنامه هـای کاربـردی و تجاری 
مایکروسـافت، گفـت: »آوردن هـوش مصنوعـی مولـد به 
کار میدانی بـه کارگران خط مقـدم مانند تکنسـین ها اجازه 

می دهـد، سـریع تر و هوشـمندتر کار کنند.«
Copilot در Dynamics ۳۶۵ در حـال حاضـر در دسـترس 
کاربـران فعلـی اسـت. مایکروسـافت هنـگام آزمایـش 
 Hitachi محصول بـا مشـتریانی در سراسـر جهـان ماننـد
 TechLabs London و altitudes Group ۹، Solutions

کار کـرده اسـت.

مایکروسافت اکنون می تواند مدیریت کارگران میدانی را آسان تر کند

Copilot هوش مصنوعی

معاون علمی، فناوری و اقتصاد 
دانش بنیان رییس جمهور:

توسعه اقتصاد 
دانش بنیان منوط 
به ارزشگذاری دارایی 
نامشهود است

معـاون علمـی، فنـاوری و اقتصـاد دانـش بنیان 
رییـس جمهور گفـت: بدون داشـتن یـک نظام 
ارزشـگذاری صحیح برای دارایی های نامشـهود 
امکان توسـعه اقتصـاد دانش بنیان وجـود ندارد 
و در دنیـا حـدود ۹۵ درصـد دارایـی شـرکت ها 

مربـوط بـه دارایی های نامشـهود اسـت.
بـه گـزارش ایرنـا، روح الله دهقانـی فیروزآبادی 
در مراسـم رونمایی از نظـام جدید ارزشـگذاری 
دارایی های نامشـهود اظهـار داشـت: در صورتی 

کـه نظـام ارزشـگذاری دارایی هـای نامشـهود 
اجرایـی شـود، می توانیـم بگوییـم مهم تریـن و 
اصلی تریـن رکـن اقتصـاد دانش بنیـان خواهـد 

بـود.
وی بـا بیـان اینکـه بـدون داشـتن یـک نظـام 
ارزشـگذاری صحیح برای دارایی های نامشـهود 
امکان توسـعه اقتصـاد دانش بنیان وجـود ندارد، 
گفـت: طبق بررسـی های بنـده از ۱۰۰ شـرکت 
بزرگ دنیا، حـدود ۹۵ درصد دارایـی آنها مربوط 

بـه دارایی های نامشـهود اسـت.
وی ادامـه داد: تـا امـروز نظـام ارزشـگذاری در 
سـه حوزه آمـاده شـده اسـت، تـاش می کنیم 
در استانداردسـازی ایـن حوزه نیـز کمک کنیم.

فیروزآبـادی گفـت: بخـش تشـخیص، ثبـت و 
ارزشـگذاری در حوزه ارزشـگذاری شرکت ها در 
حال انجام شدن اسـت و نکته بعدی اعتباردهی 
به این ارزشـگذاری اسـت و باید این ارزشگذاری 
را بـرای بانک هـا معتبر کنیـم و اگـر همین یک 

قلـم اجرایی شـود تاثیـر قابـل توجهـی خواهد 
داشـت.

وی خطـاب بـه رییـس سـازمان بـورس گفـت: 
بحـث تسـهیل و تسـریع بـازار مربـوط بـه 
دانش بنیان ها در بورس اسـت. اگـر بتوانیم نظام 
ثبت، تشخیص و ارزشـگذاری را به خوبی به کار 
بگیریم، شـاهد نتایج بسـیار بزرگی خواهیم بود 
که منجر به جمع شـدن نقدینگی سـرگردان در 

جامعـه و کاهـش تورم شـود.

 خبــــر

معاون علمی رئیس 
جمهور:

انگیزه و شفافیت 2 رکن 
اساسی فعالیت کریدور 
توسعه صادرات و تبادل 

فناوری
معـاون علمـی، فنـاوری و اقتصـاد دانش 
بنیـان رئیـس جمهـور انگیزه و شـفافیت 
را ۲ رکـن اساسـی فعالیت کریدور وسـعه 
صـادرات و تبـادل فنـاوری عنـوان کرد و 
گفـت: ایـن امـکان وجـود دارد کـه برای 
تربیت نیروی انسـانی متخصـص، گرنت 
حمایتی تربیت نیروی انسـانی به کریدور 
اختصاص یابد و افـراد جدید فعـال در این 

زیسـت بوم پـرورش داده شـوند.
به گزارش گـروه علم و آمـوزش ایرنا، روح 
الله دهقانی فیروزآبادی روز چهارشـنبه در 
بازدیـد از دفتر کریـدور صـادرات فناوری 
بـه ظرفیت هـای ایـن مرکـز در تربیت و 
معرفـی نیروی انسـانی متخصـص برای 
ایجـاد زمینـه تبـادل بین المللی فنـاوری 
اشـاره کـرد و افزود: یکـی از نـکات خوب 
ایـن کریـدور پـرورش و رشـد افـراد 
متخصص و توانمند اسـت و کریـدور این 
ظرفیـت را دارد کـه بـه زیرسـاختی برای 
افـراد علاقمنـد بـه صـادرات و مسـایل 
بین المللـی دانش بنیـان هسـتند، جذب و 

تربیت شـوند.
وی، تنـوع خدمات ارائه شـده برای حضور 
محصـولات و خدمـات دانش بنیـان در 
بازارهـای بین المللـی را یکـی دیگـر از 
جذابیت هـای کریـدور توسـعه صـادرات 
و تبـادل فنـاوری دانسـت و یـادآور شـد: 
کریـدور ارائـه دهنـده طیـف گسـترده و 
متنوعـی از خدمـات مجموعـه تنـوع 
خدمـات اسـت و طـی ۱۰ سـال گذشـته 
توانسـته جلـودار حضـور شـرکت هـا در 

بازارهـای صادراتـی باشـد.
رئیس بنیـاد ملـی نخبـگان به ضـرورت 
نگـرش کلان بـه فعالیت هـای کریـدور 
اشـاره کرد و گفـت: یکـی از نقـاط مثبت 
کریـدور این اسـت کـه متکی بـه بخش 
خصوصـی اسـت و ایـن امـر موجـب 
می شـود هزینه ها هدفمند صورت بگیرد 
و کارهـا با جدیـت بیش تری دنبال شـود.

دهقانی فیروزآبادی برخورداری از شفافیت 
و تسـریع در انجام فرایندهـای خدماتی را 
ضروری دانست و خاطرنشـان کرد: فراز و 
نشـیب ها و چالش هـا مهم این اسـت که 
فضای کریدور فضایی سـالم، باز و شفاف 
باشـد و در عین حـال جنـس فعالیت های 
دانش بنیانـی با انگیـزه بالا باشـد؛ فعالان 
کریدور بایـد در پیشـرفت و ارزش آفرینی 
آن سـهم داشـته باشـند تـا حرکـت رو به 
جلـوی کریـدور بـا سـرعت بیش تـری 

دنبال شـود.
وی ادامـه داد: ایـن امـکان وجـود دارد که 
بـرای تربیت نیـروی انسـانی متخصص، 
گرنـت حمایتـی تربیـت نیـروی انسـانی 
بـه کریـدور اختصـاص داده شـود و افراد 
جدیـد فعـال در این زیسـت بوم پـرورش 

داده شـوند.
معـاون علمـی، فنـاوری و اقتصـاد دانش 
بنیان رئیس جمهـور امروز ضمـن بازدید 
از دفتـر کریـدور صـادرات فنـاوری بـا 
فعـالان و کارگـزاران ایـن مرکـز به گفت 

و گـو نشسـت.
براسـاس گزارش معاون علمـی، فناوری 
و اقتصـاد دانش بنیان ریاسـت جمهوری، 
کریدور توسـعه صادرات و تبـادل فناوری 
با هدف توسـعه بازار صادراتی محصولات 
شـرکت های دانش بنیـان در سـال ۱۳۹۳ 
راه اندازی و مورد بهره بـرداری قرار گرفت. 
از جمله خدمات این مرکز، تسهیل فرآیند 
صـادرات کالاهـا و همچنیـن آمـوزش و 
مشـاوره شـرکت ها در حـوزه صـادرات 
اسـت. در ایـن مجموعـه بـا شناسـایی و 
ارزیابـی شـرکت های خدماتـی فعـال در 
این حـوزه، خدمات متنوعی برای توسـعه 
تـوان صادراتی شـرکت ها ارایه می شـود.

تاکنون بیش از هفت هـزار و ۲۴۹ خدمت 
بـه ارزش ۴۱۹ میلیارد ریال به شـرکت ها 
ارائـه شـده اسـت و در سـال ۱۴۰۱ میزان 
ایـن حمایـت هـا ۲۶۶۰ میلیـون تومـان 

ریـال از ۱۱۹ شـرکت بوده اسـت.

معاون سیاست گذاری و توسعه معاونت علمی، فناوری و 
اقتصاد دانش بنیان ریاست جمهوری قانون جهش تولید 
دانش بنیان را قانون بنگاه های نوآور عنوان کرد و گفت: 
توسعه صنعت پتروشیمی با کمک قانون جهش تولید 

دانش بنیان شتاب می گیرد.
به گزارش گروه علم و آموزش ایرنا، نشست هم اندیشی 
»بهره مندی از ظرفیت های ماده ۱۱ قانون جهش تولید 
دانش بنیان« با حضور مدیران معاونت علمی، فناوری 
و اقتصاد دانش بنیان ریاست جمهوری و گروه صنایع 

پتروشیمی خلیج فارس برگزار شد.
مهدی الیاسی معاون سیاست گذاری و توسعه معاونت 
علمی در این نشست با بیان اینکه قانون حمایت از 
شرکت های دانش بنیان که در سال ۱۳۸۹ تصویب شد 
جزو معدود قانون هایی است که بیش از ۹۵ درصد آن اجرا 
شده است، افزود: پس از ۱۰ سال اجرای مستمر قانون 
حمایت از شرکت های دانش بنیان، قانون جهش تولید 
دانش بنیان با هدف رفع خلا اقتصاد دانش بنیان تصویب 

شد که متناظر با تحقیق و توسعه است.
وی یادآور شد: قانون جهش تولید دانش بنیان،قانون 
بنگاه های نوآور است و براین اساس مفهوم اعتبار مالیاتی 
به ساختار مالیاتی کشور افزوده شد و در واقع با این قانون 

ریسک پروژه های تحقیق و توسعه مدیریت می شود.
معاون سیاست گذاری و توسعه معاونت علمی، فناوری و 
اقتصاد دانش بنیان ریاست جمهوری ادامه داد: هدف ما این 

است که با استفاده از اعتبار مالیاتی، صنعت پتروشیمی از 
نظر فناوری در بخش های مختلف ارتقا یابد.

الیاسی تاکید کرد: ساختار کلی قانون جهش تولید 
دانش بنیان، معافیت هدفمند توافق شده است، ما در همه 
شرایط از شرکت ها برای اجرایی شدن این قانون حمایت 

و پشتیبانی می کنیم.
معاونت علمی ریاست جمهوری به دنبال 

ایجاد اتفاق های بزرگ در صنایع است
رضا سلطانعلی زاده سرپرست مرکز راهبری ستادهای 
ویژه توسعه اقتصاد دانش بنیان معاونت علمی، فناوری و 
اقتصاد دانش بنیان ریاست جمهوری هم در این نشست 
گفت: این معاونت به دنبال این است که با صنایع بزرگ، 

اتفاق های بزرگ را رقم بزند.
وی به امضای موافقت نامه معاونت علمی ریاست 
جمهوری و هلدینگ خلیج فارس در سال گذشته اشاره 
کرد و افزود: هدف از این موافقت نامه افزایش مراودات، 
شناخت ظرفیت ها، همکاری برای تولید محصولات 

جدید و رفع نیازهای جاری هلدینگ خلیج فارس است.
سرپرست مرکز راهبری ستادهای ویژه توسعه اقتصاد 
دانش بنیان معاونت علمی، فناوری و اقتصاد دانش بنیان 
ریاست جمهوری خاطرنشان کرد: معاونت علمی و فناوری 
ریاست جمهوری آماده است که ظرفیت های شرکت های 
دانش بنیان را در اختیار هلدینگ خلیج فارس قرار دهد و 

هیچ محدودیتی حتی خارج از این توافق نامه ندارد.

همچنین فوزیه مروت مدیر راهبرد و زیر ساخت توسعه 
محصول فناوری و نوآوری شرکت صنایع پتروشیمی 
خلیج فارس در این نشست با یادآوری اینکه هلدینگ 
خلیج فارس در راستای فعالیت های تحقیق و توسعه 
و سرمایه گذاری فناورانه و نوآورانه مصمم است از 
ظرفیت های بندهای )ب( و )ت( ماده ۱۱ قانون جهش 
تولید دانش بنیان استفاده کند، گفت: این نشست به 
منظور تشریح و استفاده حداکثری از این ماده و همچنین 
پاسخگویی به سوالات روسای مالی، حقوقی و فناوری و 
نوآوری گروه صنایع پتروشیمی خلیج فارس برگزار شده 
است. وی افزود: در راستای بند )ب( با تعریف پروژه های 
تحقیق و توسعه می توان زمینه بهره مندی از اعتبار مالیاتی 

را برای گروه صنایع پتروشیمی خلیج فارس فراهم آورد.
در ادامه نشست، ابوالفضل باقری مدیرکل دفتر هماهنگی 
اقتصاد دانش بنیان معاونت علمی، فناوری و اقتصاد 
دانش بنیان ریاست جمهوری با بیان اینکه منطق اقتصادی 
در قانون جهش تولید دانش بنیان حکم فرما است، اظهار 
کرد: ماده ۱۱ این قانون شامل دو بند »ب« و »ت« است.

وی در تشریح بند »ب« این قانون که به اعتبار مالیاتی 
طرح های توسعه ای بازمی گردد، گفت: قانون اعتبار 
مالیاتی، قانونی مدرن است و معادل ۱۰۰ درصد هزینه های 
پروژه های تحقیق و توسعه از محاسبات قطعی مالیاتی 
شرکت کسر می شود و استثنایی برای شرکت ها در این 
قانون قائل نیستیم و همه شرکت ها می توانند از این قانون 

استفاده کنند.
به گفته مدیرکل هماهنگی اقتصاد دانش بنیان معاونت 
علمی و فناوری ریاست جمهوری، قابلیت تبدیل به یک 
پروژه نظام مند، سطح فناوری بالاتر از متوسط صنعت، جزو 
اولین ها در کشور یا صنعت بودن و تحقق رسوب دانش در 

شرکت باید از ویژگی های فعالیت تحقیق و توسعه باشد.
باقری ادامه داد: طراحی محصول یا خدمت جدید، بهبود 
محصول یا خدمت موجود، طراحی یک فرآیند جدید یا 
بهبود فرآیند موجود، طراحی مهندسی و ساخت نمونه اولیه 
و ساخت مقیاس پایلوت از خروجی های قابل قبول تحقیق 

و توسعه در این قانون هستند.
وی با بیان اینکه به غیر از هزینه زمین و ساختمان، همه 
هزینه های پروژه های تحقیق و توسعه شامل اعتبار 
مالیاتی می شود، تصریح کرد: حقوق و دستمزد نیروی 
انسانی فنی تا سقف پرداخت مجاز تأمین اجتماعی، 
هزینه استهلاک تجهیزات، ۱۰۰ درصد هزینه مواد اولیه 
و قطعات مصرفی، هزینه آزمون ها و تأییدیه ها و هزینه 
قراردادهای همکاری های فناورانه و برون سپاری ها در 

استفاده از اعتبار مالیاتی قابل قبول است.
مدیرکل هماهنگی اقتصاد دانش بنیان معاونت علمی، 
فناوری و اقتصاد دانش بنیان ریاست جمهوری با تأکید 
بر اینکه موفقیت طرح ها تأثیری در این قانون ندارد و 
ملاک هزینه کرد است، گفت: محدودیتی در تعداد طرح و 

هزینه ها نیز وجود ندارد.

باقری با بیان اینکه بند »ت« ماده ۱۱ قانون جهش 
تولید دانش بنیان در مورد سرمایه گذاری است، اظهار 
کرد: شرکت های مجاز به سرمایه گذاری در صورت 
سرمایه گذاری مستقیم در شرکت های دانش بنیان از 
۳۰ درصد اعتبار مالیاتی و در صورت سرمایه گذاری 
غیرمستقیم از ۱۰۰ درصد اعتبار مالیاتی برای کسر از 

مالیات قطعی پس از اتمام طرح می توانند استفاده کنند.
مدیر راهبرد و زیر ساخت توسعه محصول فناوری و 
نوآوری شرکت صنایع پتروشیمی خلیج فارس نیز پس از 
تشریح نحوه عملیاتی کردن قانون اعتبار مالیاتی تحقیق 
و توسعه در پایان این هم اندیشی با اعلام اینکه همایش 
پتروفن امسال یک ماه زودتر از سال گذشته برگزار 
خواهد شد، اظهار کرد: تاکنون ۴۳ شرکت از شرکت های 
زیرمجموعه هلدینگ های پتروشیمی برای ارزیابی در 
جایزه نوآوری صنعت پتروشیمی که نتایج آن در آبان 
ماه سال جاری در همایش پتروفن منتشر می شود، اعلام 
آمادگی کرده اند. وی خاطرنشان کرد: سال گذشته ۸۰ 
نیاز فناورانه در همایش پتروفن مطرح شد اما در همایش 
امسال بیش از ۲۳۰ نیاز فناورانه در هفت حوزه »بهبود و 
تحول در فرایند«، »برق و ابزار دقیق«، »تجهیزات ثابت و 
دوار«، »دیجیتالیزاسیون«، »دانش فنی فرایندی و توسعه 
محصول«، »مواد شیمیایی و کاتالیست« و »آب، انرژی و 

محیط زیست« معرفی خواهد شد.
به گزارش روز چهارشنبه معاونت علمی، فناوری و اقتصاد 
دانش بنیان ریاست جمهوری، پیرو توافق  نامه همکاری 
مشترک معاونت علمی و هلدینگ خلیج فارس با موضوع 
توسعه اقتصاد دانش بنیان، نشست بررسی ظرفیت  های 
توافق نامه با محوریت مدیریت فناوری و نوآوری هلدینگ 
خلیج فارس و مرکز راهبری ستادهای ویژه توسعه اقتصاد 
دانش بنیان در محل هتل پارسیان انقلاب با حضور 
معاونان و مدیران معاونت علمی، فناوری و اقتصاد دانش 
بنیان ریاست جمهوری و مدیران مالی، حقوقی و تحقیق 
و توسعه تمامی شرکت های زیرمجموعه هلدینگ خلیج 

فارس برگزار شد.
بررسی ظرفیت   های توافق نامه از جمله تعریف مگاپروژه 
 ها، حل نیازهای جاری صنایع پتروشیمی و توسعه 
محصولات جدید با ارزش افزوده بالا در صنایع پتروشیمی 
با استفاده از ابزارهای موجود در قانون جهش تولید دانش 
بنیان با محوریت دفتر راهبرد و زیر ساخت توسعه محصول 
فناوری و نوآوری شرکت صنایع پتروشیمی خلیج فارس و 
مرکز راهبری ستادهای ویژه توسعه اقتصاد دانش بنیان، 

مهم ترین محور این نشست بود.

معاون سیاست گذاری معاونت علمی ریاست 
جمهوری:

توسعه صنعت 
پتروشیمی با کمک 
قانون جهش تولید 
دانش بنیان شتاب 
می گیرد

آیا هوش مصنوعی روند روبه رشد خود را ادامه می دهد؟

حباب یا فرصت؛

دنیای هوش مصنوعی در ماه های 
اخیر شاهد اتفاقات خیره کننده ای 
بوده است؛ از استقبال میلیونی 
از سرویس های هوشمند گرفته 
تا سرمایه گذاری مجموعه های 
تجاری بزرگ در این فناوری 
نوظهور. درحالی که بسیاری از 
بازیگران اصلی بازار سرمایه، سهام 
شرکت های فعال در زمینه هوش 
مصنوعی را به سبد خود اضافه 
می کنند و ارزش کسب وکارهایی 
که هوشمندسازی را مبنای کار 
خود قرار داده اند، روزبه روز در حال 
افزایش است، عهده ای نیز معتقدند 
که این بازار بیش از ارزش واقعی 
خود رشد داشته و احتمال تکرار 
حباب .com که در سال ۲۰۰۸ رخ 

داد، دور از انتظار نخواهد بود.
از  یکی  استنلی،  مورگان 

و  مالی  مؤسسات  بزرگ ترین 
سرمایه گذاری آمریکایی، با نظریه 
حباب هوش مصنوعی موافق 
نیست و این فناوری را به عنوان 
سرمایه گذاری  فرصت  یک 
هدف مند برای سال های آینده 
معرفی می کند. این مؤسسه معتقد 
است که عملکرد شاخص هوش 
مصنوعی به هیچ وجه نشان دهنده 
حباب نیست و حتی به پتانسیل 
واقعی خود نزدیک هم نشده 
است؛ چرا که ارزش بسیاری از 
شرکت های فعال در این عرصه 
در مقایسه با رهبران بازار هوش 
 Nvidia Corp مصنوعی از جمله

رشد اندکی را تجربه کرده اند.
شرکت Neuralink که با پشتیبانی 
ایلان ماسک به توسعه تراشه های 
مغزی مشغول است، به تازگی 

موفق شده تا با جذب سرمایه ۱۸۰ 
میلیون دلاری، فعالیت خود را وارد 
 Neuralink .مرحله تازه ای کند
لازم  گواهی های  دریافت  با 
از سازمان FDA، مجوز آزمایش 
بر روی انسان را دریافت کرده 
و ایلان ماسک معتقد است که 
فناوری تراشه های مغزی می تواند 
جایگاه هوش مصنوعی را از آنچه 

که هست نیز مستحکم تر کند.
اگر نگاهی به سبد سرمایه گذاری 
وارن بافت، سرمایه گذار مشهور و 
یکی از بازیگران اصلی بازار بورس 
بیندازیم، رد پای سهام شرکت های 
هوش مصنوعی کاملًا به چشم 
می خورد. در حال حاضر، نیمی از 
سبد وارن بافت را مجموعه های 
فعال در زمینه هوش مصنوعی 
تشکیل می دهند و این نشان دهنده 

این است که سرمایه گذران بزرگ 
به آینده این فناوری خوش بین 

هستند.
زمانـی  داده هـا  ایـن  تمامـی 
کـه در کنـار نتیجـه مطالعـات 
Lucidworks قـرار می گیـرد، 
دیـدگاه جامـع و همه جانبـه ای 
نسـبت به آینده هـوش مصنوعی 
در اختیـار مـا قـرار می دهـد. 
طبـق تحقیقـات ایـن مجموعه، 
۹۳ درصـد از غول هـای فنـاوری 
از جملـه مایکروسـافت اعـلام 
کرده انـد کـه در سـال آینـده، 
سـرمایه گذاری خـود بـر روی 
مصنوعـی  هـوش  فنـاوری 
را افزایـش خواهنـد داد. ایـن 
سرمایه گذاری در صنایع مختلفی 
از جمله سـرگرمی، رسانه، فناوری 

و… نمـود پیـدا می کنـد.
باتوجه بـه تصمیمـات و عملکرد 
فعـالان حرفـه ای بـازار سـرمایه 
و همچنیـن پرچـم داران صنعت 
فنـاوری، می تـوان بـا اطمینـان 
تجزیه وتحلیـل  بـه  بیشـتری 
آینـده فنـاوری هـوش مصنوعی 
پرداخـت. نظـر شـما دراین رابطه 
هـوش  بـازار  آیـا  چیسـت؟ 
مصنوعـی بیـش از ارزش واقعی 
خـود قیمت گـذاری می شـود یـا 
طبـق نظریـات بیان شـده، هنوز 
فاصلـه زیـادی تـا شـکوفایی 
کامل پتانسـیل های این فناوری 

باقـی مانـده؟


	1403-1-
	1403-2
	1403-3-
	1403-4
	1403-5
	1403-6-
	1403-7-
	1403-8

